



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

09-12
ທັນວາ
2022
ບີທີ 11
ສະບັບທີ 898

ສສຊ ລົງຄະແນນສຽງໃສ່ຮ່າງມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ

(ສສຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 5-6 ທັນວາ 2022 ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງພະນະທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມເປັນຄະນະປະທານກອງປະຊຸມ; ການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ດໍາເນີນໄປຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ກົງໄປກົງມາ ໂດຍປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ຕັ້ງຄໍາຖາມເຈາະຈົ້ມ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາໃນການຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ເຮັດໃຫ້ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ໄດ້ສຸມໃສ່ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ



ວັນທີ 05 ຫາ 30

ກ່ຽວກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈຳປີ 2023, ບົດສະຫລຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປີ 2021; ການຈັດຕັ້ງ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປີ 2023; ງົບປະມານປີ 2022 ແລະ ທິດທາງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາ ປະ

ຈຳປີ 2022 ແລະ ແຜນການປະຈຳປີ 2023.

ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຊຶກຖາມເຈາະຈົ້ມກັບທີ່ຕໍ່ບັນຫາຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ຮັບຟັງການຊີ້ແຈງຈາກທ່ານລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ, ຜູ້ວ່າການທະນາຄານ ແຫ່ງສປປລາວ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງພາຍໃນ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ຍືນຍົງໃນພາລະກິດປະຕິວັດຂອງພວກເຮົາຕະຫລອດໄປ

ຄຸນງາມຄວາມດີ ແລະ ພາລະກິດຂອງປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ແມ່ນໃຫຍ່ຫລວງທີ່ສຸດ, ອຸດົມຄະຕິ ແລະ ການອຸທິດຊີວິດຂອງເພິ່ນແມ່ນຕິດພັນສະໜິດແໜ້ນກັບການເຄື່ອນໄຫວນໍາພາຂອງພັກເຮົາຕະຫລອດມາ. ສະນັ້ນ, ພວກເຮົາເກີດໃໝ່ໃຫຍ່ລຸນ ຈຶ່ງພ້ອມກັນສືບຕໍ່ເພີ່ມຜູນຄຸນສ້າງມູນມໍລະດົກອັນຄ່າຄ່າທີ່ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ສ້າງໄວ້ ເຮັດໃຫ້ອຸດົມຄະຕິຂອງເພິ່ນຍືນຍົງ ແລະ ກາຍເປັນການປະພຶດຕົວຈິງ

ໃນພາລະກິດປະຕິວັດຂອງທົ່ວໝົດ, ທົ່ວກຳລັງປະກອບອາວຸດ ແລະ ທົ່ວປວງຊົນເຮົາຕະຫລອດໄປ ສືບຕໍ່ເຮັດໃຫ້ອຸດົມຄະຕິຂອງເພິ່ນໃຫ້ປາກົດຜິ່ນເປັນຈິງໃນທຸກຂົງເຂດວຽກງານ ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງ. ໃນພາລະກິດແຫ່ງການສ້າງສາລະບອບໃໝ່, ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ຍິ່ງເຊິດຊອຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ໃນການວາງແນວທາງການປະຕິວັດຢ່າງຄ່ອງແຄ້ວ ແລະ ຖືກຕ້ອງ ໂດຍຖືພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ

ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດຕາມທິດກ້າວຂຶ້ນສັງຄົມນິຍົມ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ 2 ໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດສໍາລັບທົ່ວໝົດ, ທົ່ວກຳລັງປະກອບອາວຸດ ແລະ ທົ່ວປວງຊົນ. ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ນໍາພາ-ຊີ້ນໍາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງຈິງໃຈ, ເຮັດໃຫ້ພາລະກຳປະຫວັດສາດ ອັນໜັກໜ່ວງຂອງການປະຕິວັດລາວ ໃນໄລຍະໃໝ່ໄດ້ຮັບໄຊຊະນະ, ປະເທດຊາດມີສິນຕິ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດງົບປະມານແຫ່ງລັດ 11 ເດືອນສາມາດປະຕິບັດໄດ້ 28.455 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 90,06%



(ສສຊ) ໃນໂອກາດເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດປີ 2021, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ 11 ເດືອນ, ຄາດຄະເນໜີດປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປີ 2023 ໃນວັນທີ 5 ທັນວາ 2022 ທ່ານ ບຸນໂຈມ ອຸບົນປະເສີດ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ ໄດ້ລາຍງານ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ



(ສສຊ) ໃນວັນທີ 5 ທັນວາ 2022 ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ທ່ານ ສິມມາດ ພິມສະນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການຄາດຄະເນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນງົບປະມານ

ແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023; ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ມີບາງຂໍ້ສັງເກດ ແລະ ຫັດສະນະ ດັ່ງນີ້:
I. ຕໍ່ກັບການຄາດຄະເນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ

ປະຈຳປີ 2022.
1. ຄາດຄະເນການປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ.
ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເຫັນວ່າລັດຖະບານໄດ້ມີຄວາມພະຍາຍາມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ໄລຍະ 9 ເດືອນ ແລະ ຄາດຄະເນໜີດປີ 2022 ເຊິ່ງສາມາດຍາດໄດ້ຜົນສໍາເລັດທີ່ຜື່ນເດັ່ນໃນຫລາຍດ້ານ ເປັນຕົ້ນ:
1) ຮັກສາໄດ້ສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ເສດຖະກິດສືບຕໍ່ເຕີບໂຕຂະຫຍາຍຕົວ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ມີຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ;
2) ລວມຍອດຜະລິດຕະພັນພາຍໃນ (GDP) ໄດ້ສືບຕໍ່ເຕີບໂຕຕໍ່ເນື່ອງ, ປະຕິບັດ 9 ເດືອນ ບັນລຸ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ຄາດໝາຍດ້ານເງິນຕາ ປີ 2023 ຈະຄວບຄຸມອັດຕາເງິນເຟີ້ສະເລ່ຍໜີດປີ ໃຫ້ຢູ່ໃນລະດັບບໍ່ເກີນ 9%



(ສສຊ) ທ່ານ ບຸນເຫລືອ ສິນໄຊວິວິງ ຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາ ປີ 2022 ແລະ ແຜນເງິນຕາປະຈຳປີ 2023 ຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນວັນທີ 5 ທັນວາ 2022 ວ່າ: ຕໍ່ສະພາບສາກົນ ແລະ ພາຍໃນທີ່ທ້າທາຍ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ໄດ້

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ກອງປະຊຸມສະມັດຊາລັດຖະສະພາປະເທດທີ່ໃຊ້ພາສາຝຣັ່ງ ປະຈຳພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ

(ສສຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 28-30 ພະຈິກຜ່ານມານີ້, ທ່ານວຽງວິໄລ ຫ່ຽງຈັນໄຊ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ປະທານຄະ

ນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ-ຝຣັ່ງ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະມັດຊາລັດຖະສະພາປະເທດທີ່ໃຊ້ພາສາຝຣັ່ງປະຈຳພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ຄັ້ງ 10 ທີ່ນະຄອນດານິງ,

ສສ.ຫວຽດນາມ. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ, ມີຄະນະຜູ້ແທນຈາກປະເທດສະມາຊິກຂອງສະມັດຊາລັດຖະສະພາປະເທດທີ່

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2



ຊົມເຊີຍກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຢ່າງສຸດໃຈ!



ກອງປະຊຸມ...

ໃຊ້ພາສາຝຣັ່ງ ໃນພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ 6 ປະເທດ ຄື: ລາວ, ກຳປູເຈຍ, ນູແວນກາເລໂດນີ, ໂປລິນີຊີ ຝຣັ່ງແຊ ແລະ ຫວຽດນາມ (ເຈົ້າພາບ) ພ້ອມດ້ວຍຕົວແທນລັດຖະສະພາທີ່ໃຊ້ພາສາຝຣັ່ງຈາກພາກພື້ນອື່ນໆ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສະມັດຊາລັດຖະສະພາປະເທດທີ່ໃຊ້ພາສາຝຣັ່ງ (APF) ລວມທັງໝົດຈຳນວນ 70 ທ່ານ ເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງບັນດາປະເທດສະມາຊິກ APF ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດເຊິ່ງກັນແລະກັນ ຕໍ່ກັບການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງລັດຖະສະພາທີ່ໃຊ້ພາສາຝຣັ່ງໃນພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ພ້ອມທັງໄດ້ຮ່ວມກັນຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ມີຈາລະນາຮັບຮອງເອົາການປັບປຸງລະບຽບການເພີ່ມເຕີມຂອງ APF ໃນພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ. ນອກຈາກນີ້, ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮ່ວມກັນປຶກສາຫາລື ແລະ

ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນກ່ຽວກັບຫລາຍບັນຫາສຳຄັນ ທີ່ເປັນສິ່ງທ້າຍ ແລະ ຄວາມກັງວົນຮ່ວມກັນຂອງພາກພື້ນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນໃນຂອບເຂດປະເທດຝຣັ່ງໂກໂຟນີ. ໃນການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ຄະນະຜູ້ແທນລາວ ໄດ້ລາຍງານສະພາບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ສະເໜີບົດປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ກອງປະຊຸມກ່ຽວກັບການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ບົດສະເໜີກ່ຽວກັບບົດບາດຂອງລັດຖະສະພາໃນການຄວບຄຸມວິກິດການດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ຜົນຮ້າຍຂອງໄຟຟ້າບັດທາງທຳມະຊາດ ແລະ ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບອັນຍິນຍົງ ລວມທັງວິທີການແກ້ໄຂບັນຫາ, ການຮັບມື ແລະ ຫລຸດຜ່ອນຜົນກະທົບທີ່ເກີດຈາກການປ່ຽນແປງຂອງສະພາບດິນຟ້າອາກາດ ໂດຍການວາງເງື່ອນໄຂໃນການຫລຸດຜ່ອນການປ່ອຍມົນລະພິດ. ຂະນະດຽວກັນ, ກໍໄດ້ສະ

ແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມຈິງຈັງ ແລະ ໃຫ້ຄວາມສຳຄັນຂອງລັດຖະບານ ກໍຄືສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໃນການໃຊ້ມາດຕະການເພື່ອຮັບມືກັບກະທົບໃນທຸກດ້ານຕໍ່ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນສຸມໃສ່ການພັດທະນາດ້ານການແພດ, ເຄື່ອງມືການປິ່ນປົວ ແລະ ຢາປົວພະຍາດໃຫ້ມີຄວາມພຽງພໍ ເຊິ່ງເປັນປັດໄຈສຳຄັນໃນການຫລຸດຜ່ອນຂອງຜູ້ຕິດເຊື້ອພະຍາດ ລວມທັງສ້າງການປ້ອງກັນ ຄວບຄຸມ ແລະ ສະກັດກັ້ນການແຜ່ລະບາດຂອງເຊື້ອພະຍາດໃນອະນາຄົດ. ໃນຕອນທ້າຍຂອງກອງປະຊຸມ, ຄະນະຜູ້ແທນໄດ້ຮ່ວມກັນຮັບຮອງ ແລະ ກຳນົດວາລະກອງປະຊຸມໜັກໜ່ວງໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ລວມທັງວິທີການແກ້ໄຂບັນຫາ, ການຮັບມື ແລະ ຫລຸດຜ່ອນຜົນກະທົບທີ່ເກີດຈາກການປ່ຽນແປງຂອງສະພາບດິນຟ້າອາກາດ ໂດຍການວາງເງື່ອນໄຂໃນການຫລຸດຜ່ອນການປ່ອຍກາລິໂດນີ (ປາຊີຟິກ).

ສສຊ...

ລັດຖະມົນຕີກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານ ແລະ ສຸມໃສ່ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານທີ່ທ່ານ ສອນໄຊສິມັນດອນ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ທ່ານ ພິອ. ວິໄລ ຫລ້າຄຳຝອງ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ທີ່ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຂັດຂວາງ ການສ້າງວິຊາຊີບ, ການພັດທະນາສີມມິແຮງງານ ແລະ ວຽກເຮັດງານທຳໃຫ້ປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາການວ່າງງານຈາກທ່ານ ນາງ ໃບຄຳ ຂັດຕິຍະ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ຍັງໄດ້ຮັບຝັງການປະກອບຄຳເຫັນຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ປະກອບຄຳເຫັນກ່ຽວກັບບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ; ທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມິ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ

ປະກອບຄຳເຫັນກ່ຽວກັບບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ; ທ່ານ ນາງ ທຸມມາລີ ວົງພະຈັນ ປະທານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ປະທານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ປະກອບຄຳເຫັນກ່ຽວກັບບົດລາຍງານການສ້າງວິຊາຊີບ, ການພັດທະນາສີມມິແຮງງານ ແລະ ວຽກເຮັດງານທຳໃຫ້ປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາການວ່າງງານ; ພ້ອມນັ້ນ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ກໍໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນ ແລະ ຮັບຝັງການຊີ້ແຈງເພີ່ມເຕີມຈາກທ່ານ ພິທ. ວິພາວັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ບັນດາກະຊວງ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຕື່ມອີກ. ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ນາງ ປິງຄຳ ລາຊະສີມມາ ຫົວໜ້າກອງເລຂານຸການກອງປະຊຸມ ໄດ້ສະເໜີຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບບົດສະຫລຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດງົບປະມານປີ 2021; ການຈັດຕັ້ງງົບປະມານປີ 2022 ແລະ ທິດທາງການສ້າງແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປີ 2023 ເຊິ່ງບັນດາທ່ານ ສສຊ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ຮ່າງມະຕິດັ່ງກ່າວ ແລະ ລົງຄະແນນສຽງຮັບຮອງເອົາມະຕິດັ່ງກ່າວ ດ້ວຍຄະແນນສຽງເຫັນດີ 138 ທ່ານ, ບໍ່ເຫັນດີ 1 ທ່ານ, ບໍ່ອອກສຽງ 1 ທ່ານ ໃນຈຳນວນ ສສຊ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 140 ທ່ານ. (ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ)

ການຈັດຕັ້ງ...

ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ຜ່ານການສຸ່ຊິນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດງົບປະມານແຫ່ງລັດ 11 ເດືອນ ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ທັງໝົດ 28.455 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 90,06% ຂອງແຜນການປີ (ບໍ່ລວມເອົາລາຍຮັບຈາກການຫລຸດຜ່ອນອັດຕາອາກອນຊົມໃຊ້ເພື່ອດັດສິມລາຄານຳມັນທີ່ລັດຖະບານໄດ້ຊ່ວຍໜຸນພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕຳຫລວດ ຮອດປະຊາຊົນທົ່ວສັງຄົມ ຈຳນວນ 2.819 ຕື້ກີບ) ທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາ ເພີ່ມຂຶ້ນ 26% (ເປັນເງິນເທົ່າກັບ 5.849 ຕື້ກີບ) ຫລື ເທົ່າກັບ 14,81% ຂອງ GDP ຕາມມະຕິສະພາ, ຖ້າທຽບໃສ່ຕົວເລກ GDP ໃໝ່ ຈະຫລຸດລົງມາເປັນ 13,40% ຂອງ GDP. ສຳລັບລາຍຮັບພາຍໃນປະຕິບັດໄດ້ 26.655 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 92,03% ຂອງແຜນການປີ ທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາ ເພີ່ມຂຶ້ນ 29% (ເປັນເງິນເທົ່າກັບ 5.980 ຕື້ກີບ) ຄາດຄະເນລາຍຮັບໝົດປີ 2022 ຈະປະຕິບັດໃຫ້ໄດ້ 32.447 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 102,70% ຫລື ເທົ່າກັບ 16,88% ຂອງ GDP (ມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດຮັບຮອງ 16,44% ຂອງ GDP), ໃນນີ້: ລາຍຮັບພາຍໃນ 30.025 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 103,67% ຂອງແຜນການປີ ແລະ ໃນທ້າຍປີ 2022 ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຫລາຍມາດຕະການເພີ່ມເຕີມ ເພື່ອສຸ່ຊິນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລາຍຮັບໃຫ້ບັນລຸໄດ້ທັງໝົດ 33.574 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ

106,27% ຂອງແຜນການປີ ເຊິ່ງເຫັນວ່າສາມາດບັນລຸໄດ້ 17,47% ຂອງ GDP (ມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດຮັບຮອງ 16,44% ຂອງ GDP, ຖ້າທຽບໃສ່ຕົວເລກ GDP ໃໝ່ ຈະເຮັດໃຫ້ລາຍຮັບຫລຸດລົງມາເປັນ 15,81% ຂອງ GDP). ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລາຍຈ່າຍງົບປະມານແຫ່ງລັດ 11 ເດືອນ ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ 25.694 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 72,56% ຂອງແຜນການປີ, ໃນນີ້: ຂັ້ນສູນກາງປະຕິບັດໄດ້ 17.871 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 69,96% ຂອງແຜນການປີ ແລະ ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນປະຕິບັດໄດ້ 7.824 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 79,27% ຂອງແຜນການປີ (ສຳລັບການເບີກຈ່າຍເງິນເດືອນຂັ້ນສູນກາງສຳເລັດ ຮອດເດືອນພະຈິກ 2022, ສ່ວນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນສຳເລັດເປັນສ່ວນໃຫຍ່). ຄາດຄະເນລາຍຈ່າຍໝົດປີ 34.553 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 99,60% ຂອງແຜນການປີ ຫລື ເທົ່າກັບ 17,97% ຂອງ GDP (ມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດ ຮັບຮອງ 18,05% ຂອງ GDP), ຖ້າທຽບໃສ່ຕົວເລກ GDP ໃໝ່ ຈະເຮັດໃຫ້ລາຍຈ່າຍຫລຸດລົງມາເປັນ 16,27% ຂອງ GDP ເຫັນວ່າຄາດຄະເນຈະສາມາດຫລຸດຜ່ອນລາຍຈ່າຍ ຫລື ປະຢັດໄດ້ ປະມານ 138 ຕື້ກີບ; ສ່ວນການຄາດຄະເນການຂາດດຸນງົບປະມານ ຈະຫລຸດລົງຕາມມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຈາກ 3.098 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 1,61% ຂອງ GDP ມາເປັນ 979 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 0,51% ຂອງ GDP (ຫລຸດລົງ 2.119 ຕື້ກີບ, ໃນນີ້: ຈາກການຄາດຄະເນລາຍຮັບໄດ້ເກີນແຜນປະມານ 6,27% ຫລື ປະມານ 1.981 ຕື້ກີບ ແລະ ຄາດຄະເນຈາກການຫລຸດຜ່ອນລາຍຈ່າຍ ຫລື ປະຢັດໄດ້ຕື່ມ ປະມານ 138 ຕື້ກີບ). ຖ້າທຽບໃສ່ຕົວເລກ GDP ໃໝ່ ຈະເຮັດໃຫ້ການຂາດດຸນເພີ່ມຂຶ້ນ ມາເປັນ 0,99% ຂອງ GDP. ສຳລັບການຊຳລະໜີ້ສິນສາທາລະນະ; ໃນນັ້ນ, ການຊຳລະໜີ້ສິນພາຍໃນ ໃນປີ 2022 ແຜນມີຈຳນວນທັງໝົດ 10.083 ຕື້ກີບ, ໃນນີ້: ຕົ້ນທຶນ 8.658 ຕື້ກີບ ແລະ ດອກເບ້ຍ 1.425 ຕື້ກີບ, ໄດ້ຊຳລະແລ້ວ 5.381 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 53,37% ຂອງແຜນການປີ; ສ່ວນການຊຳລະໜີ້ສິນຕ່າງປະເທດ ໃນປີ 2022 ແຜນມີທັງໝົດຈຳນວນ 1.241,49 ລ້ານໂດລາ, ໃນນີ້: ຕົ້ນທຶນ 824,18 ລ້ານໂດລາ ແລະ ດອກເບ້ຍ 417,31 ໂດລາ. ໄດ້ຊຳລະແລ້ວ 520,04 ລ້ານໂດລາ ສຫລ ທຽບໃສ່ຈຳນວນໜີ້ສິນທີ່ຕ້ອງຊຳລະຕົວຈິງ 660,17 ລ້ານໂດລາ ເທົ່າກັບ 78,77% ຮັບປະກັນໃຫ້ການຊຳລະໜີ້ສິນສຳເລັດໄດ້ຕາມແຜນການ. ມາດຕະການປະຢັດ ແລະ ຕຳນານຝຸມເຜື້ອຍ: ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດດຳລັດວ່າດ້ວຍລົດຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 599/ລບ ໄດ້ສັງລວມຂໍ້ມູນລົດລັດເບື້ອງຕົ້ນ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ມີທັງໝົດຈຳນວນ 39.754 ຄັນ, ໃນນັ້ນ: ລົດຈັກ 25.181 ຄັນ, ລົດໃຫຍ່ 14.564 ຄັນ; ສູນກາງ 7.401 ຄັນ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ 30.785 ຄັນ (ລວມຈຳນວນລົດທີ່ພະນັກງານບຳນານຢູ່ຂັ້ນສູນກາງນຳໃຊ້ 1.559 ຄັນ, ຍັງບໍ່ທັນລວມລົດພະນັກງານບຳ

ນານນຳໃຊ້ ຢູ່ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ); ໄດ້ຊຸກຍູ້, ຕິດຕາມ, ກວດກາ ແລະ ເຜີຍແຜ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດດຳລັດ ວ່າດ້ວຍລົດຂອງລັດ ແລະ ເກັບກຳກວດກາຄືນບັນດາບັນຊີສະຖິຕິລົດຂອງລັດ ຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ 40 ພາກສ່ວນ, ໃນນີ້: ໄດ້ປ້ອນຂໍ້ມູນສະຖິຕິລົດຂອງລັດເຂົ້າໃນລະບົບຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນຊັບສິນແຫ່ງລັດ (AMIS) ສຳເລັດຈຳນວນ 39 ພາກສ່ວນ ແລະ ໄດ້ຕິດແຜ່ນກາໝາຍການນຳໃຊ້ລົດລັດ ແລະ QR code ສຳເລັດຈຳນວນ 38 ພາກສ່ວນ; ສຳລັບຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ສຳເລັດການລົງຊຸກຍູ້, ກວດກາ ແລະ ເຜີຍແຜ່ 8 ແຂວງ (ຫລວງນ້ຳທາ, ໄຊຍະບູລີ, ຫລວງພະບາງ, ອຸດົມໄຊ, ບໍ່ແກ້ວ, ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ວຽງຈັນ ແລະ ບໍລິຄຳໄຊ); ສຳເລັດການຖອນລົດເກົ່າທີ່ໃຊ້ການບໍ່ໄດ້ຈາກ 7 ພາກສ່ວນ (ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ, ກະຊວງເຕັກນອນອິນຊີເນີ, ສູນກາງສະຫະພັນກຳມະບານ ແລະ ສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງ) ຈຳນວນ 42 ຄັນ, ໃນນີ້: ລົດຈັກ 11 ຄັນ ແລະ ລົດໃຫຍ່ 31 ຄັນ; ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການປະຕິຮູບ 5 ລັດວິສາຫະກິດ ຄື: 1. ລັດວິສາຫະກິດ ໄຟຟ້າລາວ (ຝຟລ) 2. ລັດວິສາຫະກິດນ້ຳມັນເຊື້ອໄຟລາວ 3. ບໍລິສັດຜະລິດ-ໄຟຟ້າລາວ ມະຫາຊົນ 4. ລັດວິສາຫະກິດການບິນລາວ 5. ລັດວິສາຫະກິດພັດທະນາກະສິກຳ, ອຸດສາຫະກຳ ແລະ ບໍລິການຂາເຂົ້າ-ຂາອອກ (ພອກ) ສຳລັບທິດທາງແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປີ 2023: 1). ສຸ່ຊິນຮັບປະກັນແກ້ໄຂບັນຫາຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ໃຫ້ສຳເລັດຕາມບັນດາຄາດໝາຍທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນວາລະແຫ່ງຊາດ ໃນປີ 2023, ໃນນີ້ ແມ່ນຮັບປະກັນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງປະມານແຫ່ງລັດ ສຸ່ຊິນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ດຳລັດ ວ່າດ້ວຍການປະຢັດ ແລະ ຕຳນານຝຸມເຜື້ອຍ ສະບັບເລກທີ 205/ລບ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ ເພື່ອສ້າງທ່າແຮງໃຫ້ການສະສົມແຫ່ງລັດໃຫ້ເພີ່ມຂຶ້ນ, ເດັດຂາດບໍ່ໃຫ້ຕິກເຂົ້າໃນການເກີດວິກິດການ ແລະ ເປັນປະເທດທີ່ບໍ່ສາມາດຊຳລະໜີ້ສິນໄດ້ ແລະ ຍົກລະດັບຄວາມໜ້າເຊື່ອຖື ຂອງ ສປປ ລາວ ຕໍ່ສາກົນໃຫ້ສູງຂຶ້ນ; 2). ຮັບປະກັນການເກັບລາຍຮັບຈາກຖານທີ່ມີໃນປະຈຸບັນ ໃຫ້ຄົບຖ້ວນ, ຖືກຕ້ອງ, ໂປ່ງໃສ, ຊຶ່ງທຸກຂະແໜງການ ທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຕ້ອງເປັນເຈົ້າການໃນການຮັບຜິດຊອບ ໃນການຂຸດຄົ້ນທາງທ່າແຮງບໍ່ມູນລົດລັດເບື້ອງຕົ້ນ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ມີທັງໝົດຈຳນວນ 39.754 ຄັນ, ໃນນັ້ນ: ລົດຈັກ 25.181 ຄັນ, ລົດໃຫຍ່ 14.564 ຄັນ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ 30.785 ຄັນ (ລວມຈຳນວນລົດທີ່ພະນັກງານບຳນານຢູ່ຂັ້ນສູນກາງນຳໃຊ້ 1.559 ຄັນ, ຍັງບໍ່ທັນລວມລົດພະນັກງານບຳ

ການປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ-ຕຳຫລວດ, ພະນັກງານບຳນານ, ຜູ້ດ້ອຍໂອກາດ, ຕຳນານຝຸມເຜື້ອຍໃນທຸກຮູບແບບ ສຳລັບລາຍຈ່າຍບໍລິຫານລັດ, ໂຈະການລົງທຶນໃໝ່ ແລະ ໂຄງການທີ່ບໍ່ມີປະສິດທິຜົນໄປກ່ອນ, ຮັບປະກັນໃຫ້ມີການສະສົມ ດ້ວຍການປະຢັດ, ຮັກສາລາຍຮັບພາຍໃນໄວ້ເພື່ອຮອງຮັບລາຍຈ່າຍທີ່ຈຳເປັນຂອງລັດຖະບານ ແລະ ຊຳລະໜີ້ສິນສາທາລະນະເພື່ອຫລຸດຜ່ອນການກູ້ຢືມໃໝ່; 4). ຮັບປະກັນຮັກສາສະຖຽນລະພາບການບໍລິຫານໜີ້ສິນສາທາລະນະ ໃຫ້ສາມາດປະຢັດປະຄອງເພື່ອບໍ່ໃຫ້ປະເທດຕິກຢູ່ໃນປະເທດທີ່ບໍ່ສາມາດຊຳລະໜີ້ສິນໄດ້ ດ້ວຍຮູບການປັບໂຄງສ້າງໜີ້ສິນສາທາລະນະຄືນໃໝ່ ແຕ່ນີ້ຮອດປີ 2027 ແລະ ຫລັງປີ 2027 ຮອດປີ 2035 ໃຫ້ເປັນແຜນລະອຽດ ມີລາຍຮັບຮອງຮັບໃນການຊຳລະໜີ້ສິນ ແຕ່ລະຂໍ້ຜູກພັນສັນຍາ; 5). ຮັບປະກັນສ້າງຖານລາຍຮັບໃໝ່ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ລາຍຮັບປົກກະຕິພາຍໃນກຸ່ມລາຍຈ່າຍພາຍໃນ ແລະ ມີສ່ວນທີ່ເຫລືອຈຳນວນໜຶ່ງເພື່ອຮອງຮັບໃຫ້ແກ່ການຊຳລະໜີ້ສິນສາທາລະນະ ດ້ວຍການນຳໃຊ້ກິນໄກຕ່າງໆ ໃນການຂຸດຄົ້ນທ່າແຮງບໍ່ມູນຊັບສິນຄ້າ ແລະ ອື່ນໆ; 6). ຮັບປະກັນສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານງົບປະມານຕາມທິດສາມສ້າງ ໂດຍການສ້າງແຂວງໃຫ້ເປັນຫົວໜ່ວຍຍຸດທະສາດທາງດ້ານເງິນ, ເມືອງເປັນຫົວໜ່ວຍເຂັ້ມແຂງຮອບດ້ານທາງດ້ານການເງິນ ແລະ ບຳນານເປັນຫົວໜ່ວຍພັດທະນາທາງດ້ານການເງິນ, ກະຊວງການເງິນ ຈະມອບຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດທີ່ຕັ້ງຢູ່ແຂວງຈຳນວນໜຶ່ງ ໃຫ້ແຂວງຮັບຜິດຊອບເພື່ອທົດລອງເພີ່ມລາຍຮັບ ຂອງທ້ອງຖິ່ນຂຶ້ນ, ຫລຸດຜ່ອນການດຸ່ນດ່ຽງຂອງສູນກາງລົງ, ກ້າວໄປສູ່ແຂວງກຸ່ມຕົນເອງ ແລະ ເກີນດຸນ ຈາກ 3 ແຂວງ (ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ແຂວງໄຊສົມບູນ ແລະ ຈຳປາສັກ) ຕື່ມອີກ 5 ແຂວງໃນປີ 2023 (ແຂວງຫລວງພະບາງ, ສະຫວັນນະເຂດ, ຄຳມ່ວນ, ບໍລິຄຳໄຊ ແລະ ອັດຕະປື) ລວມທັງໝົດເປັນ 8 ແຂວງ, ສ່ວນອີກ 10 ແຂວງທີ່ຍັງເຫລືອຈະສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າໃນປີຕໍ່ໄປ. ສ່ວນຄາດໝາຍສຸ່ຊິນທາງດ້ານລາຍຮັບງົບປະມານແຫ່ງລັດ ຄາດຄະເນສຸ່ຊິນເກັບລາຍຮັບທັງໝົດ ໃນປີ 2023 ຈຳນວນ 38.448 ຕື້ກີບ ທຽບໃສ່ແຜນຂອງປີຜ່ານມາເພີ່ມຂຶ້ນ 21,70% (ເປັນເງິນ 6.854 ຕື້ກີບ) ຫລື ເທົ່າກັບ 16,42% ຂອງ GDP, ສະເພາະລາຍຮັບພາຍໃນ ຈຳນວນ 34.898 ຕື້ກີບ ທຽບໃສ່ປີ 2022 ເພີ່ມຂຶ້ນ 20,49% (ເປັນເງິນ 5.935 ຕື້ກີບ) ຫລື ເທົ່າກັບ 14,90% ຂອງ GDP (ມູນຄ່າ GDP ເທົ່າກັບ 234.160 ຕື້ກີບ) ແລະ ຄາດໝາຍດ້ານລາຍຈ່າຍງົບປະມານແຫ່ງລັດ ຄາດໝາຍເພດານລວມຍອດລາຍຈ່າຍງົບປະມານແຫ່ງລັດທັງໝົດ ຈຳນວນ 43.498 ຕື້ກີບ ຫລື ເທົ່າກັບ 18,58% ຂອງ GDP ໃນນີ້: ລາຍຈ່າຍງົບປະມານປົກກະຕິພາຍໃນ ຈຳນວນ 33.348 ຕື້ກີບ.

9ເດືອນຜ່ານມາເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດຂະຫຍາຍຕົວຢູ່ໃນລະດັບ4,2%

ອ່ານຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

8) ດ້ານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ການພົວພັນສາກົນ: ໄດ້ສຸມໃສ່ວຽກງານ ປກສ-ປກຊ ທົ່ວປວງຊື່ນຮອບດ້ານ ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ປະເທດຊາດພວກເຮົາສືບຕໍ່ມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໂດຍພື້ນຖານ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ກໍມີບາດກ້າວທີ່ດີຂຶ້ນ ໂດຍສະເພາະສາມາດມ້າງຄະດີ ແລະ ຈັບກຸມຜູ້ຄ້າລາຍໃຫຍ່, ຜູ້ເສບຢາເສບຕິດໄດ້ຫລາຍກໍລະນີ. ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ເສີມຂະຫຍາຍການພົວພັນຮ່ວມມືກັບຕ່າງປະເທດ ແລະ ປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດ ແລະ ພິເສດແມ່ນປະເທດໃກ້ຄຽງດ້ວຍຫລາຍຮູບແບບ ລວມທັງເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມລະດັບສາກົນ ແລະ ພາກພື້ນ ແລະ ການຍາດແຍ່ງການຮ່ວມມືຊ່ວຍເຫລືອຈາກສາກົນ ເຊິ່ງໄດ້ເຮັດໃຫ້ຖານບົດບາດຂອງປະເທດເຮົາຕໍ່ເວທີສາກົນ ແລະ ພາກພື້ນ ພື້ນດ້ານຂຶ້ນ ແລະ ສ້າງໄດ້ຄວາມໝັ້ນຄົງທາງດ້ານການເມືອງ ແລະ ຄວາມປອດໄພ ຕໍ່ປະເທດຂອງພວກເຮົາ.

9) ການແກ້ໄຂບັນຫາການລະບາດພະຍາດໂຄວິດ-19: ໄດ້ປະຕິ

ບັດມາດຕະການປ້ອງກັນ, ຄວບຄຸມ ແລະ ແກ້ໄຂການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ໄປຄຽງຄູ່ກັບການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ໃຫ້ສັງຄົມຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈ ເຖິງຄວາມສໍາຄັນຂອງການປ້ອງກັນຕົນເອງ, ການກວດຫາເຊື້ອ ແລະ ການປະຕິບັດມາດຕະການຕ່າງໆ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ. ພິເສດ ແມ່ນໄດ້ສຸມໃສ່ລະດັບຂໍ້ການຊ່ວຍເຫລືອວັກຊີນຈາກສາກົນ ແລະ ປະເທດເພື່ອນມິດໄດ້ພຽງພໍ ທັງສຸມໃສ່ສັກວັກຊີນ ບັນລຸໄດ້ຕາມຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ສາມາດເປີດປະເທດ ແລະ ຜ່ອນຜັນມາດຕະການຕ່າງໆ ໃຫ້ກັບມາສູ່ສະພາບປົກກະຕິໄດ້ນັບແຕ່ເດືອນພຶດສະພາເປັນຕົ້ນມາ.

10) ການສ້າງວຽກເຮັດງານທຳ ແລະ ຈັດສັນແຮງງານ: ລັດຖະບານໄດ້ມີຄວາມພະຍາຍາມແກ້ໄຂບັນຫາແຮງງານທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ແຮງງານລາວທີ່ກັບມາຈາກປະເທດໃກ້ຄຽງໃຫ້ມີຄວາມສະຫງົບເປັນພື້ນຖານ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຂຶ້ນທະບຽນ ແລະ ສ້າງສີມີແຮງງານທີ່ມີຄຸນນະພາບເພື່ອສົ່ງອອກແຮງງານໃຫ້ບາງປະເທດທີ່ມີຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ເໝາະສົມກັບສີມີຂອງແຮງງານລາວ (ໃນປີ 2022 ສາມາດສົ່ງອອກແຮງງານໄປຕ່າງປະເທດຈໍານວນ

49.504 ຄົນ). ສໍາລັບທິດທາງ ແລະ ແຜນວຽກຈຸດສຸມຈໍານວນໜຶ່ງ ທີ່ລັດຖະບານ ຈະສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນປີ 2023 ເຊິ່ງເປັນປີກາງສະໄໝຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ຄັ້ງທີ IX (2021-2025) ແລະ ເປັນປີທີ່ຈະມີການປະເມີນຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ. ລັດຖະບານ ຈຶ່ງສຸມທຸກກໍາລັງແຮງເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ກໍຄືບັນດາເປົ້າໝາຍຂອງວາລະແຫ່ງຊາດທັງສອງ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນດີກວ່າເກົ່າ; ພ້ອມນັ້ນ, ລັດຖະບານ ຈະຕ້ອງສຸ້ນຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ການເງິນ-ເງິນຕາ ຂອງປະເທດເຮົາ ບໍ່ໃຫ້ປະເທດຕົກເຂົ້າສູ່ວິກິດ ແລະ ທັງຄ່ອຍໆກ່າວໄປເຖິງການສ້າງຜື່ນຖານໃຫ້ເສດຖະກິດ-ການເງິນ ພື້ນຖານຄວາມສຽງ ແລະ ມີຄວາມໝັ້ນທ່ຽງເປັນກ້ວາງໃນປີຕໍ່ໆໄປ ເຊິ່ງບາງວຽກຈຸດສຸມທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ສຸມໃສ່ໃນປີ 2023 ມີດັ່ງນີ້:

1) ພາຍຫລັງທີ່ກອງປະຊຸມເທື່ອທີ 4 ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ນີ້ໄດ້ຮັບຮອງເອົາບັນດາຄາດໝາຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ

ຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ ຕິດພັນກັບ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ແລ້ວ, ລັດຖະບານຈະຮັບຮ່ອນນໍາໄປຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ໂດຍຈະໄດ້ກໍານົດເປັນໜ້າວຽກລະອຽດ ແລະ ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ທັງກໍານົດຄາດໝາຍທາງດ້ານເວລາໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ລະອຽດ. ພິເສດ ອັນຮີບດ່ວນທີ່ສຸດແມ່ນລັດຖະບານ ຈະຈັດກອງປະຊຸມວຽກງານແຜນການ-ການເງິນທົ່ວປະເທດ ພາຍຫລັງສະພາແຫ່ງຊາດ ອອກມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນເງິນຕາ.

2) ເລັ່ງແກ້ໄຂສະພາບຄວາມບອບບາງດ້ານເສດຖະກິດມະຫາພາກໃຫ້ກັບສະພາບປົກກະຕິໂດຍໄວ, ໃນນີ້ຈະໄດ້ສຸມໃສ່ເປັນພິເສດແມ່ນ:

- ສຸມໃສ່ການເກັບລາຍຮັບໃຫ້ໄດ້ຕາມແຜນການ ຫລື ໃຫ້ເກີນແຜນເປັນປີທີ 3 ຕິດຕໍ່ກັນ ເພື່ອມີເງິນມາແກ້ໄຂບັນຫາ, ໃນນັ້ນ ຈະໄດ້ສຸມໃສ່ຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີຖານລາຍຮັບໃໝ່ ແລະ ຍູ້ແຮງການຫັນການເກັບລາຍຮັບເປັນທັນສະໄໝໃຫ້ແຂງແຮງ ແລະ ປາກົດຜົນເປັນຈິງຫລາຍກວ່າເກົ່າ; ສືບຕໍ່ປະຕິບັດບັນດາມິຕິກໍາທີ່ລັດຖະບານວາງອອກ ທີ່ກ່ຽວກັບການເພີ່ມທະວີການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕ້ານການຮົ່ວໄຫລຂອງ

ລາຍຮັບງົບປະມານລັດ, ການປະຢັດ ແລະ ຕ້ານການຝຸມຝືອຍ, ການນໍາໃຊ້ລົດຂອງລັດ ແລະ ອື່ນໆ ໃຫ້ເຂັ້ມງວດ ແລະ ເປັນຮູບປະທໍາຫລາຍຂຶ້ນ.

- ສືບຕໍ່ແກ້ໄຂໜີ້ສິນສາທາລະນະ ໂດຍສະເພາະໜີ້ສິນຕໍ່ຕ່າງປະເທດ, ບໍ່ໃຫ້ຕົກເຂົ້າສູ່ສະພາບທີ່ບໍ່ສາຄວ້າ ແລະ ຈັດສັນແຫລ່ງທຶນເພື່ອມາແກ້ໄຂໜີ້ສິນການລົງທຶນຂອງລັດ ເພື່ອຊ່ວຍຜູ້ຮັບເໝົາໂຄງການສາມາດສືບຕໍ່ດໍາເນີນທຸລະກິດໄດ້. ນອກນັ້ນ, ກໍຈະໄດ້ສືບຕໍ່ສຸມໃສ່ປັບປຸງປະສິດທິຜົນຂອງການລົງທຶນຂອງລັດໃຫ້ດີຂຶ້ນ, ຢຸດການຈັດສັນທຶນໃສ່ໂຄງການໃໝ່ທີ່ບໍ່ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ສຸມໃສ່ໂຄງການລົງທຶນເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງປະຊາຊົນ ເປັນບູລິມະສິດ.

- ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ເປັນພິເສດຕໍ່ການຄຸ້ມຄອງອັດຕາແລກປ່ຽນເງິນຕາ, ລາຄາສິນຄ້າ, ປະລິມານເງິນ M2 ແລະອັດຕາເງິນເຜີ້ ໃຫ້ຢູ່ໃນລະດັບທີ່ສາມາດຄວບຄຸມໄດ້. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຈະສືບຕໍ່ສຸມໃສ່ແກ້ໄຂບັນຫາການສະໜອງນໍ້າມັນເຊື້ອໄຟໃຫ້ເປັນປົກກະຕິດ້ວຍການນໍາໃຊ້ມາດຕະການຕ່າງໆ ໂດຍຖືເອົາມາດຕະການເສດຖະກິດ ແລະ ຕາມກົນໄກຕະຫລາດເປັນຕົ້ນຕໍໄປຄຽງຄູ່ກັບການສ້າງມາດຕະການແກ້ໄຂໃນໄລຍະກາງ ແລະ ຍາວ.

3) ສືບຕໍ່ປະຕິຮູບລັດວິສາຫະກິດ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນທາງດ້ານເສດຖະກິດ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທໍາຫລາຍຂຶ້ນ ໂດຍສະເພາະຫົວໜ່ວຍລັດວິສາຫະກິດທີ່ໄດ້ກໍານົດໃນແຜນຂອງການປະຕິຮູບຂອງລັດຖະບານ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍສືບຕໍ່ປັບປຸງແກ້ໄຂໂຄງສ້າງໜີ້ສິນຂອງລັດວິສາຫະກິດໂດຍໄວ ດ້ວຍຫລາຍຮູບແບບ ລວມທັງການເຈລະຈາເລື່ອນການຊໍາລະຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍ, ຊອກຫາແຫລ່ງກູ້ຢືມທີ່ມີດອກເບ້ຍຕໍ່າ, ຫລຸດການສ້າງໜີ້ໃໝ່ທີ່ບໍ່ຈໍາເປັນ ແລະ ອື່ນໆ.

4) ສືບຕໍ່ເລັ່ງປັບປຸງກົນໄກອໍານວຍຄວາມສະດວກໃນການດໍາເນີນທຸລະກິດ ແລະ ສົ່ງເສີມການລົງທຶນໃຫ້ດີຂຶ້ນໂດຍລັດຖະບານຈະກໍານົດໜ້າວຽກທີ່ຈະປັບປຸງ ແລະ ແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການປັບປຸງໃຫ້ລະອຽດ; ນອກນັ້ນ, ຈະສືບຕໍ່ເລັ່ງຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມບັນດາໂຄງການລົງທຶນຂອງຕ່າງປະເທດທີ່ໄດ້ອະນຸມັດແລ້ວໃຫ້ມີຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ມີຜົນໄດ້ຮັບຕົວຈິງຕາມແຜນທີ່ວາງໄວ້.

5) ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຈັດສັນແຫລ່ງທຶນ ເພື່ອສົ່ງເສີມໃຫ້ຜູ້ປະກອບການທີ່ຜະລິດ ແລະ ປຸງແຕ່ງກະສິກໍາເປັນສິນຄ້າເພື່ອສົ່ງອອກ ໂດຍມີເງື່ອນໄຂທີ່ລະອຽດ, ຮັດກຸມ ແລະ ໂປ່ງໃສ່ເພື່ອໃຫ້ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍດັ່ງກ່າວ ມີຈຸດສຸມ ແລະ ຖືກເປົ້າໝາຍ.

ລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ

ອ່ານຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

2). ວຽກງານສາທາລະນະສຸກ (ມີທັງໝົດ 11 ຕົວຊີ້ບອກ): ມີ 7 ຕົວຊີ້ບອກຄາດວ່າຈະບັນລຸຕາມແຜນ, ໃນນັ້ນອັນທີ່ພື້ນດ້ານແຜນການສັກວັກຊີນປ້ອງກັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ໃນເຂັມທີ 1 ກວມເອົາ 80,8% ຂອງປະຊາກອນທັງໝົດ ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 72%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 25,7% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 3,9% ແລະ ຄາດວ່າໝົດປີ ເຂັມທີ 1 ຈະບັນລຸໄດ້ 86,5% ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 77%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 31,8% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 7,4%, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ມີ 4 ຕົວຊີ້ບອກແມ່ນມີຄວາມທ້າທາຍທີ່ຈະບໍ່ບັນລຸຕາມແຜນເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີນ້ຳໜັກຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີລວມສູງຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາການເກີດລູກມີແຜດຊ່ວຍ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ການສັກຢາ ແລະ ສຸຂະນາໄມ ໂດຍສະເພາະຢູ່ໃນເຂດຜູ້ອອຍ ແລະ ຫ່າງໄກສອກຫລີກຍັງມີອັດຕາສ່ວນຕໍ່າ ແລະ ອື່ນໆ.

3). ວຽກງານຖະແຫລງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ (ມີ 12 ຕົວຊີ້ບອກ): ເຊິ່ງມີ 9 ຕົວຊີ້ບອກຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ ແລະ ມີ 3 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ, ສາເຫດແມ່ນຍ້ອນການຕອບສະໜອງທາງດ້ານທຶນຮອນບໍ່ໄດ້ຕາມຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ທ່ວງທັນກັບເວລາ ທັງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19.

4). ວຽກງານແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ (ມີ 9 ຕົວຊີ້

ບອກ) ມີ 7 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ແລະ ມີ 2 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ເຊັ່ນ: ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ຄຸນງາມຄວາມດີ ໃນພາລະກິດປະຕິວັດຊາດ ແລະ ການເກັບກູ້ລະເບີດບໍ່ທັນແຕກ ຍ້ອນການຕອບສະໜອງງົບປະມານບໍ່ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງປະຊາກອນທັງໝົດ ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 72%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 25,7% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 3,9% ແລະ ຄາດວ່າໝົດປີ ເຂັມທີ 1 ຈະບັນລຸໄດ້ 86,5% ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 77%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 31,8% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 7,4%, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ມີ 4 ຕົວຊີ້ບອກແມ່ນມີຄວາມທ້າທາຍທີ່ຈະບໍ່ບັນລຸຕາມແຜນເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີນ້ຳໜັກຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີລວມສູງຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາການເກີດລູກມີແຜດຊ່ວຍ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ການສັກຢາ ແລະ ສຸຂະນາໄມ ໂດຍສະເພາະຢູ່ໃນເຂດຜູ້ອອຍ ແລະ ຫ່າງໄກສອກຫລີກຍັງມີອັດຕາສ່ວນຕໍ່າ ແລະ ອື່ນໆ.

3). ວຽກງານຖະແຫລງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ (ມີ 12 ຕົວຊີ້ບອກ): ເຊິ່ງມີ 9 ຕົວຊີ້ບອກຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ ແລະ ມີ 3 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ, ສາເຫດແມ່ນຍ້ອນການຕອບສະໜອງທາງດ້ານທຶນຮອນບໍ່ໄດ້ຕາມຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ທ່ວງທັນກັບເວລາ ທັງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19.

4). ວຽກງານແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ (ມີ 9 ຕົວຊີ້

ບອກ) ມີ 7 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ແລະ ມີ 2 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ເຊັ່ນ: ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ຄຸນງາມຄວາມດີ ໃນພາລະກິດປະຕິວັດຊາດ ແລະ ການເກັບກູ້ລະເບີດບໍ່ທັນແຕກ ຍ້ອນການຕອບສະໜອງງົບປະມານບໍ່ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງປະຊາກອນທັງໝົດ ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 72%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 25,7% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 3,9% ແລະ ຄາດວ່າໝົດປີ ເຂັມທີ 1 ຈະບັນລຸໄດ້ 86,5% ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 77%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 31,8% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 7,4%, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ມີ 4 ຕົວຊີ້ບອກແມ່ນມີຄວາມທ້າທາຍທີ່ຈະບໍ່ບັນລຸຕາມແຜນເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີນ້ຳໜັກຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີລວມສູງຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາການເກີດລູກມີແຜດຊ່ວຍ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ການສັກຢາ ແລະ ສຸຂະນາໄມ ໂດຍສະເພາະຢູ່ໃນເຂດຜູ້ອອຍ ແລະ ຫ່າງໄກສອກຫລີກຍັງມີອັດຕາສ່ວນຕໍ່າ ແລະ ອື່ນໆ.

3). ວຽກງານຖະແຫລງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ (ມີ 12 ຕົວຊີ້ບອກ): ເຊິ່ງມີ 9 ຕົວຊີ້ບອກຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ ແລະ ມີ 3 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ, ສາເຫດແມ່ນຍ້ອນການຕອບສະໜອງທາງດ້ານທຶນຮອນບໍ່ໄດ້ຕາມຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ທ່ວງທັນກັບເວລາ ທັງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19.

4). ວຽກງານແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ (ມີ 9 ຕົວຊີ້

ບອກ) ມີ 7 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ແລະ ມີ 2 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ເຊັ່ນ: ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ຄຸນງາມຄວາມດີ ໃນພາລະກິດປະຕິວັດຊາດ ແລະ ການເກັບກູ້ລະເບີດບໍ່ທັນແຕກ ຍ້ອນການຕອບສະໜອງງົບປະມານບໍ່ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງປະຊາກອນທັງໝົດ ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 72%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 25,7% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 3,9% ແລະ ຄາດວ່າໝົດປີ ເຂັມທີ 1 ຈະບັນລຸໄດ້ 86,5% ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 77%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 31,8% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 7,4%, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ມີ 4 ຕົວຊີ້ບອກແມ່ນມີຄວາມທ້າທາຍທີ່ຈະບໍ່ບັນລຸຕາມແຜນເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີນ້ຳໜັກຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີລວມສູງຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາການເກີດລູກມີແຜດຊ່ວຍ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ການສັກຢາ ແລະ ສຸຂະນາໄມ ໂດຍສະເພາະຢູ່ໃນເຂດຜູ້ອອຍ ແລະ ຫ່າງໄກສອກຫລີກຍັງມີອັດຕາສ່ວນຕໍ່າ ແລະ ອື່ນໆ.

3). ວຽກງານຖະແຫລງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ (ມີ 12 ຕົວຊີ້ບອກ): ເຊິ່ງມີ 9 ຕົວຊີ້ບອກຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ ແລະ ມີ 3 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ, ສາເຫດແມ່ນຍ້ອນການຕອບສະໜອງທາງດ້ານທຶນຮອນບໍ່ໄດ້ຕາມຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ທ່ວງທັນກັບເວລາ ທັງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19.

4). ວຽກງານແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ (ມີ 9 ຕົວຊີ້

ບອກ) ມີ 7 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ແລະ ມີ 2 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ ເຊັ່ນ: ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານ ແລະ ຄຸນງາມຄວາມດີ ໃນພາລະກິດປະຕິວັດຊາດ ແລະ ການເກັບກູ້ລະເບີດບໍ່ທັນແຕກ ຍ້ອນການຕອບສະໜອງງົບປະມານບໍ່ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງປະຊາກອນທັງໝົດ ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 72%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 25,7% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 3,9% ແລະ ຄາດວ່າໝົດປີ ເຂັມທີ 1 ຈະບັນລຸໄດ້ 86,5% ແລະ ເຂັມທີ 2 ກວມເອົາ 77%, ເຂັມທີ 3 ກວມເອົາ 31,8% ແລະ ເຂັມທີ 4 ກວມເອົາ 7,4%, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ມີ 4 ຕົວຊີ້ບອກແມ່ນມີຄວາມທ້າທາຍທີ່ຈະບໍ່ບັນລຸຕາມແຜນເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີນ້ຳໜັກຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາສ່ວນເດັກນ້ອຍລຸ່ມ 5 ປີ ທີ່ມີລວມສູງຕໍ່າກວ່າມາດຕະຖານ, ອັດຕາການເກີດລູກມີແຜດຊ່ວຍ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ການສັກຢາ ແລະ ສຸຂະນາໄມ ໂດຍສະເພາະຢູ່ໃນເຂດຜູ້ອອຍ ແລະ ຫ່າງໄກສອກຫລີກຍັງມີອັດຕາສ່ວນຕໍ່າ ແລະ ອື່ນໆ.

3). ວຽກງານຖະແຫລງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ (ມີ 12 ຕົວຊີ້ບອກ): ເຊິ່ງມີ 9 ຕົວຊີ້ບອກຄາດວ່າຈະສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ ແລະ ມີ 3 ຕົວຊີ້ບອກ ຄາດວ່າຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນ, ສາເຫດແມ່ນຍ້ອນການຕອບສະໜອງທາງດ້ານທຶນຮອນບໍ່ໄດ້ຕາມຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ທ່ວງທັນກັບເວລາ ທັງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19.

4). ວຽກງານແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ (ມີ 9 ຕ

ເຊັນບົດບັນທຶກຮ່ວມວ່າດ້ວຍການປະສານງານກັບບັນດາ ພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ



(ສພຊ) ຕອນແລງວັນທີ 29 ພະຈິກ 2022 ຄະນະກຳມະການວັດທະນາທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ໄດ້ຈັດພິທີເຊັນບົດບັນທຶກຮ່ວມວ່າດ້ວຍການປະສານງານ ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການວັດທະນາທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ກັບບັນດາພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ຕາສອນ ແສງຍະວິງ ປະທານຄະນະກຳມະການວັດທະນາທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ນາງ ອຸ່ນຫລ້າ ອຳນວຍການຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, ມີສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກ

ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານວິຊາການເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ. ໃນພິທີໄດ້ຮັບຟັງຂໍ້ຕົກລົງຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ວ່າດ້ວຍການອະນຸມັດເປີດພິທີເຊັນບົດບັນທຶກຮ່ວມວ່າດ້ວຍການປະສານງານ ກັບບັນດາພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ເລກທີ 86/ຄລຂ. 2022 ແລະ ຮ່າງບົດບັນທຶກຮ່ວມວ່າດ້ວຍການປະສານງານ ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ອຸ່ນຫລ້າ ອຳນວຍການຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, ມີສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກ

ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ມີທັງໝົດ 12 ມາດຕາ; ຮ່າງບົດບັນທຶກຮ່ວມ ວ່າດ້ວຍການພົວພັນ ແລະ ການປະສານງານລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການວັດທະນາທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ກັບອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ພະແນກພາຍໃນ ແລະ ພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ແຂວງ (ວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ) ທັງໝົດ 12 ມາດຕາ ເຊິ່ງຄະນະກຳມະການວັດທະນາທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ກັບບັນດາພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ ໄດ້ຮ່ວມເຊັນບົດບັນທຶກຢ່າງເປັນທາງການ. ທັງນີ້, ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການປະສານງານ ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ກັບບັນດາພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ

ຂອງແຂວງ ເຂົ້າສູ່ລະບຽບຫລັກການ ທັງຮັບປະກັນປະສິດທິຜົນໃນການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ. ຕອນທ້າຍພິທີ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງຄຳເຫັນໂອ້ລົມຂອງທ່ານນາງ ອຸ່ນຫລ້າ ອຳນວຍການ ໄດ້ເຫັນດີເປັນເອກະພາບຕໍ່ບົດບັນທຶກຮ່ວມທັງ 2 ສະບັບ ແມ່ນມີຄວາມໝາຍສຳຄັນຫລາຍ ເພາະເປັນຂອດການປະສານງານຂອງຄະນະກຳມະການ ກັບພະແນກການຂອງແຂວງ, ທັງໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ຄະນະກຳມະການ ແລະ ບັນດາພະແນກການໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕ້ອງປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ, ລະບຽບການຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນໃຫ້ເຂັ້ມງວດ, ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຕ້ອງເຄື່ອນໄຫວຕາມສິດ, ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ, ການພົວພັນປະສານງານຕ້ອງປະຕິບັດຕາມບົດບັນທຶກຮ່ວມນີ້ ແລະ ຕ້ອງມີແຜນຄຸ້ມຄວາມ, ສ້າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍທີ່ຈຳເປັນໃນຂົງເຂດຂອງຕົນໃຫ້ໄດ້ຕາມຄວາມໝາຍ ພ້ອມທັງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນດາພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງເນື້ອເນື້ອໃນຈິດໃຈພິທີຄັ້ງນີ້ ໄປຜັນຂະຫຍາຍໃນຂົງເຂດຂອງຕົນ ພ້ອມກັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃຫ້ສຳເລັດເປັນກ້າວໆ. (ນາງ ວັນນິ ແຝງບົວວັນ)

ຊົມເຊີຍວັນຊາດ 2 ຫັນວາ ຄົບຮອບ 47 ປີ ຢ່າງສຸດໃຈ



ເນື່ອງໃນໂອກາດວັນຊາດທີ 2 ຫັນວາ ຄົບຮອບ 47 (2/12/1975-2/12/2022) ທ່ານ ສີເຮັງ ຫອມສິມບັດ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນວ່າ: ຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມຮູ້ສຶກພາກພູມໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງ ທີ່ວັນຊາດທີ 2 ຫັນວາ ໄດ້ໝູນວຽນມາບັນຈົບຄົບຮອບ 47 ປີ ເຊິ່ງແມ່ນວັນທີ່ມີຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນສຳລັບທົ່ວໝົດ, ທົ່ວກອງທັບ ແລະ ທົ່ວປວງຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ, ແມ່ນວັນແຫ່ງໄຊຊະນະອັນຍິ່ງໃຫຍ່ໃນຜູ້ປະຫວັດສາດແຫ່ງການຕໍ່ສູ້ນັບຜົນຂອງຊາດລາວເຮົາ, ແມ່ນວັນທີ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າໄດ້ມີອິດສະຫລະພາບ ແລະ ໄດ້ເປັນເຈົ້າຂອງປະເທດຊາດຢ່າງແທ້ຈິງ, ແມ່ນວັນທີ່ປະເທດລາວໄດ້ມີເອກະລາດຢ່າງສົມບູນ ແລະ ມີອິດສະຫລະພາບຢ່າງສົມບູນ ແລະ ພວມກ້າວຂຶ້ນສັງຄົມນິຍົມ ເຮັດໃຫ້ຄວາມມຸ່ງຫວັງອັນແຮງກ້າຂອງປວງຊົນລາວທັງຊາດ ກໍຄືຂອງມວນມະແມ່ນວັນແຫ່ງສັນຕິພາບ, ວັນ

ດິນອັນແສນຮັກຂອງພວກເຮົາ". ເວົ້າສະເພາະ ແຂວງສາລະວັນແລ້ວ ໃນຕະຫລອດ 47 ປີຜ່ານມາ, ພາຍໃຕ້ການນຳພາຂອງພັກ, ອົງຄະນະພັກທຸກຂັ້ນໄດ້ເຮັດໃຫ້ແຂວງມີສະຖຽນລະພາບດ້ານການເມືອງທີ່ໜັກແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແຂວງໄດ້ຮັບການພັດທະນາຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ບໍ່ວ່າທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ມີທາງກ້າວຂະຫຍາຍຕົວ ອັນພົ້ນເດັ່ນແມ່ນສາມາດເຮັດໃຫ້ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ. ໃນນາມເປັນຕົວແທນຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຊາວແຂວງສາລະວັນ ກໍໄດ້ປະກອບສ່ວນປະຕິບັດສາມພາລະບົດບາດຂອງຕົນຢ່າງຕືກຕ້ອງ ໃນນັ້ນໄດ້ສຸມໃສ່ສ້າງ-ປັບປຸງກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ, ຄົ້ນຄວ້າຕົກລົງບັນຫາພື້ນຖານຂອງຊາດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງອົງການບໍລິຫານ ແລະ ຕຸລາການ. ເນື່ອງໃນໂອກາດວັນຊາດ 2 ຫັນວາ ແລະ ວັນຄຳຍວນເກີດຂອງ ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ໝູນວຽນມາບັນຈົບຄົບຮອບອີກວາລະໜຶ່ງ ຂໍອວຍພອນແຕ່ຜູ້ນຳພັກ-ລັດ ທຸກຂັ້ນຈົ່ງມີພະລານາໄມສົມບູນ ສືບຕໍ່ນຳພາປະເທດຊາດໃຫ້ຈະເລີນກ້າວໜ້າຢ່າງຍິ່ງຂຶ້ນ. ນຳໃຈວັນຊາດ 2 ຫັນວາ ໝັ້ນຍິນ ປະທານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ຈົ່ງຍິນຍົງໃນພາລະກິດປະຕິບັດຂອງຊາດ ແລະ ຂອງພັກເຮົາຕະຫລອດໄປ.

ປະເມີນການກໍ່ສ້າງພັກ ປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ປະຈຳປີ 2022



(ສພຊ) ຕອນເຊົ້າວັນທີ 24 ພະຈິກ 2022 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມດຳເນີນຊີວິດການເມືອງຂອງໜ່ວຍພັກ ຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ນາງ ອຸ່ນຫລ້າ ອຳນວຍການຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ເລຂາໜ່ວຍພັກສະພາປະຊາຊົນ; ມີບັນດາສະຫາຍຕ່າງໜ້າຈາກອົງການກວດກາ,

ຄະນະຈັດຕັ້ງ ແລະ ຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກພັກພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ 27 ສະຫາຍ ຍິງ 10 ສະຫາຍ. ໃນວາລະກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານຮ່າງບົດປະເມີນການກໍ່ສ້າງພັກ ປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ປະຈຳປີ 2022 ຂອງໜ່ວຍພັກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ຜ່ານບົດສຳຫລວດຕົນເອງ ເພື່ອຕີລາຄາຄືນແຕ່ລະດ້ານຂອງສະມາຊິກພັກ ເຊິ່ງໜ່ວຍ

ພັກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເປັນໜ່ວຍພັກເອກະລາດ ພາຍໃຕ້ການນຳພາ-ຊີ້ນຳໂດຍກົງຂອງຄະນະພັກພັກແຂວງ, ມີສະມາຊິກພັກທັງໝົດ 34 ສະຫາຍ ຍິງ 11 ສະຫາຍ ກວມເອົາ 72,34% ຂອງພະນັກງານລັດຖະກອນທັງໝົດ; ໃນໄລຍະ 1 ປີຜ່ານມາ ຄະນະໜ່ວຍພັກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດໃຫ້ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນໂດຍຮ່ວມຊີວິດພັກປະຈຳ

ເດືອນ, ເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກພັກ-ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ມີຄຸນທາດການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ມີຄວາມຈິງຮັກພັກດີເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງພັກ, ຕັ້ງໜ້າປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານວິຊາສະເພາະດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ແລະ ມີຜົນສຳເລັດຕາມລຳດັບຄາດໝາຍ. ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ສະມາຊິກພັກແຕ່ລະສະຫາຍໄດ້ຜ່ານບົດສຳຫລວດຂອງຕົນ, ປະກອບຄຳຄິດເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອຕີລາຄາຄືນແຕ່ລະດ້ານຄື: ຄຸນທາດການເມືອງ, ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ແນວຄິດ, ສະຕິຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ລະບຽບວິໄນຂອງພັກ, ແບບແຜນນຳພາ ແລະ ວິທີເຮັດວຽກ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ການເມືອງ ແລະ ພ້ອມກັນໃຫ້ຄະແນນຕົນເອງ ແລະ ຄະແນນປົດລັບເຊິ່ງກັນແລະກັນ ເພື່ອຈະສືບຕໍ່ສະຫຼຸບຜົນການດຳເນີນຊີວິດການເມືອງຄັ້ງນີ້ ໃຫ້ໄດ້ປະກາດຮັບຮອງໃນຂັ້ນຕໍ່ໄປ. (ນາງ ອາເມັງ ວິເຕລຸ)

ອອກແຮງງານລວມ ເພື່ອຂ້າມັບຮັບຕ້ອນ ວັນສຳຄັນຕ່າງໆ



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 29 ພະຈິກ 2022 ຄະນະຮາກຖານກຳມະບານ ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກກຳມະບານສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມຂະບວນການອອກແຮງງານລວມ ອະນາໄມຕາມເສັ້ນທາງພາຍໃນເທສະບານເມືອງສາລະວັນ ແຂວງສາລະວັນ ເພື່ອຂ້າມັບຮັບຕ້ອນວັນສຳຄັນຕ່າງໆຂອງຊາດ-ຂອງພັກ ໂດຍສະເພາະແມ່ນເພື່ອຕ້ອນຮັບ

ວັນຊາດທີ 2 ຫັນວາ ຄົບຮອບ 47 ປີ (2 ຫັນວາ 1975-2 ຫັນວາ 2022). ການເຂົ້າຮ່ວມຂະບວນການຄັ້ງນີ້ ແມ່ນໄດ້ປະຕິບັດຕາມແຈ້ງການຂອງສະຫະພັນກຳມະບານແຂວງ ສະບັບເລກທີ 37/ບານເມືອງສາລະວັນ ແຂວງສາລະວັນ ລົງວັນທີ 25 ພະຈິກ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ອະນາໄມເຕັບຂີ້ເຫຍື້ອ ແລະ ປັດກວາດໃບໄມ້ຕາມເສັ້ນທາງດ້ານໜ້າຫ້ອງວ່າ

ການປົກຄອງແຂວງ ເລີ່ມແຕ່ໂຄ້ງທາງລົງບ່ານເຕົ້າປູນ ໄປຮອດ 4 ແຍກສະໄມສອນໃຫຍ່ຂອງຫ້ອງວ່າການປົກຄອງແຂວງ ໂດຍໄດ້ພ້ອມກັນເອົາໃຈໃສ່ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ ເພື່ອສ້າງຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແລະ ສະອາດງາມຕາ. (ນາງ ຄັດສອນ ຮຸ່ງສະຫວ່າງ ແລະ ດີລຳພິນ ພິມມະຈັນ)



ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

ໝາກມອນ ເປັນໝາກໄມ້ທີ່ມີປະໂຫຍດຕໍ່ສຸຂະພາບ ເພາະເປັນໝາກໄມ້ທີ່ໃຫ້ພະລັງງານ ທັງມີສານອາຫານທີ່ສໍາຄັນເຊັ່ນ: ຄາໂບໄຮເດດ ແລະ ເສັ້ນໄຍທີ່ເຮັດໃຫ້ອີ່ມໄວ ນອກນີ້, ຍັງຊ່ວຍເພີ່ມພະລັງງານໃຫ້ຮ່າງກາຍອີກດ້ວຍ ນອກນັ້ນ, ຍັງຖືກຈັດເປັນໝາກໄມ້ທີ່ມີນໍ້າຫລາຍ ເພາະ 88% ຂອງໝາກມອນແມ່ນນໍ້າ ຈຶ່ງສາມາດຊ່ວຍເພີ່ມລະດັບນໍ້າໃນຮ່າງກາຍ ແລະ ຊ່ວຍປ້ອງກັນການຂາດນໍ້າໄດ້.

ໝາກມອນ ຍັງອຸດົມໄປດ້ວຍວິຕາມິນ ແລະ ແຮ່ທາດທີ່ສໍາຄັນເຊັ່ນ: ວິຕາມິນຊີ, ວິຕາມິນອີ, ວິຕາມິນເຄ1, ທາດເຫລັກ, ໄຟແທດຊຽມ ແລະ ຍັງເປັນແຫລ່ງຂອງສານຕ້ານອະນຸມູນອິດສະຫລະທີ່ມີປະໂຫຍດ ເຊັ່ນ: ແອນໂທໄຊຢານິນ (Anthocyanin),



ໄຊຢານິດິນ (Cyanidin), ເມຣິເຊຕິນ (Myricetin), ອາຊິດ ໂຄໂລຈິນິກ (Chlorogenic Acid), ລູທິນ (Rutin) ເຊິ່ງສານຕ້ານອະນຸມູນອິດສະຫລະເຫລົ່ານີ້ ແມ່ນມີຕໍ່ລະບົບພູມຕ້ານທານ ແລະ ປ້ອງກັນຈຸລັງໃນຮ່າງກາຍ ຈາກການຖືກທໍາລາຍໂດຍສານອະນຸມູນອິດສະຫລະ

ປະໂຫຍດຂອງໝາກມອນ
1. ຫລຸດຜ່ອນຄວາມສູງຂອງມະເຮັງ

ໝາກມອນ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ

ສານຕ້ານອະນຸມູນອິດສະຫລະ ເປັນສານອາຫານສໍາຄັນ ທີ່ຊ່ວຍໃຫ້ລະບົບພູມຕ້ານທານໃນຮ່າງກາຍແຂງແຮງ ຊ່ວຍກະຕຸ້ນການເຮັດວຽກຂອງເຊວ ແລະ ປ້ອງກັນຈຸລັງຕ່າງໆໃນຮ່າງກາຍ ຈາກການຖືກທໍາລາຍໂດຍສານອະນຸມູນອິດສະຫລະທີ່ບໍ່ດີ ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ ສານຕ້ານອະນຸມູນອິດສະຫລະ ຍັງຊ່ວຍປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ຈຸລັງມະເຮັງຂະຫຍາຍຕົວ

ຫລື ຫລຸດໂອກາດການເປັນມະເຮັງ
2. ດີຕໍ່ກັບການຫລຸດນໍ້າໜັກ

ໝາກມອນ ມີເສັ້ນໄຍຫລາຍ ແລະ ແຄລໍຣີຕໍ່າ ຈຶ່ງເໝາະສົມສໍາລັບຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນໄລຍະຫລຸດນໍ້າໜັກ ຫລື ຄວບຄຸມອາຫານ ເພາະເສັ້ນໄຍຈະເຮັດໃຫ້ຮູ້ສຶກອີ່ມດີນ, ບໍ່ຫົວເລື້ອຍໆ ແລະ ບໍ່ເຮັດໃຫ້ແຄລໍລີສູງຂຶ້ນ ເພາະວ່າມີແຄລໍລີຕໍ່າ ຈຶ່ງສາມາດຈໍາກັດ ຫລື ຄວບຄຸມພະລັງງານປະຈໍາວັນໄດ້.

3. ດີຕໍ່ສຸຂະພາບຕັບຕັບ ເປັນອະໄວຍະວະທີ່ມີຄວາມສໍາຄັນຫລາຍໃນຮ່າງກາຍ ເພາະເຮັດໜ້າທີ່ໃນການກັ່ນຕອງສານພິດຕ່າງໆ ແລະ ທໍາລາຍໄຂມັນ ທັງປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ເລືອດກໍາມ ເຊິ່ງສານຕ້ານອະນຸມູນອິດສະຫລະ ໃນໝາກມອນຖືວ່າດີຫລາຍສໍາລັບຕັບ ເພາະມັນຊ່ວຍລ້າງສານພິດໃນຕັບ ທັງຍັງຊ່ວຍປ້ອງກັນໄຂມັນຈາກການສະສົມໃນຕັບ ເຊິ່ງເປັນໜຶ່ງໃນສາເຫດຂອງພະຍາດໄຂມັນຕັບ.

4. ປັບລະດັບນໍ້າຕານໃນເລືອດໃຫ້ຄົງທີ່ ລະດັບນໍ້າຕານໃນເລືອດສູງເຮັດໃຫ້ເພີ່ມຄວາມສູງ ຕໍ່ການເປັນພະຍາດຫົວໃຈ ແລະ ພະຍາດເບົາຫວານ ເພື່ອປ້ອງກັນຄວາມສູງຂອງພະຍາດຊໍາເຮື້ອເຫລົ່ານີ້ ການໃຫ້ຄວາມສໍາຄັນຕໍ່ກັບການກິນອາຫານເປັນສິ່ງທີ່ບໍ່ຄວນເບິ່ງຂ້າມ ໂດຍສະເພາະໝາກມອນ ເຊິ່ງເປັນໝາກໄມ້ທີ່ມີເສັ້ນໄຍຫລາຍ ຖ້າກິນເປັນປະຈໍາ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ການດູດຊຶມຂອງນໍ້າຕານໃນກະແສເລືອດຊໍາລົງ ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງຊ່ວຍປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ລະດັບນໍ້າຕານໃນເລືອດສູງຂຶ້ນ.

5. ທາດເຫລັກຫລາຍ ເຖິງວ່າທາດເຫລັກສ່ວນຫລາຍ ຈະມີຢູ່ໃນຊີ້ນ ຫລື ເຄື່ອງໃນສັດ ແຕ່ໝາກໄມ້ກໍອຸດົມດ້ວຍທາດເຫລັກເຊັ່ນດຽວກັນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນໝາກມອນ ມີປະລິມານທາດເຫລັກຫລາຍເຖິງ 2,6 ມິນລິກຣາມ (ຕໍ່ໝາກມອນໜຶ່ງໜ່ວຍ) ເທົ່າກັບ 14% ຂອງປະລິມານທາດເຫລັກ ທີ່ຮ່າງກາຍຄວນໄດ້ຮັບໃນແຕ່ລະມື້.

ທາດເຫລັກມີປະໂຫຍດໃນການຊ່ວຍເກັບຮັກສາ ແລະ ການຂົນສົ່ງອີກຊີແຊນ ໄປສູ່ສ່ວນຕ່າງໆຂອງຮ່າງກາຍ, ປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ຮ່າງກາຍເກີດອາການຂາດອີກຊີແຊນ ແລະ ຊ່ວຍກະຕຸ້ນການເຕີບໃຫຍ່ຂອງເມັດເລືອດຂາວ ເຊິ່ງເປັນຜົນຕໍ່ລະບົບພູມຕ້ານທານຂອງຮ່າງກາຍ ແລະ ຊ່ວຍປ້ອງກັນອາການແຊກຊ້ອນລະຫວ່າງການຖືພານໍ້າອີກ.



ທັກທາຍ ລະບາຍ # ສາວຈິມ

(ເລື່ອງເບີງ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ຄົງພິທີການ)

* ຊົມເຊີຍລັບຄ້າຍລັບເກີດປະທານ ໄກສອນ ພິມວິ ຫານ ທີ່ໄດ້ໝູນ ດຽນມາບັນລັບຄົບຮອບ 102 ປີ (13/12/1920-13/12/2022) ຄຸນຄວາມດີທ່ານສ້າງ ສານສືບເປັນຕໍ່າບາບປວງປະຊາຊົນລາວ ທີ່ອາໄສແຄວ້ນ ເດີນໄຕ່ຕາມເທັບຮູ້ ບຸນຄຸນຍິ່ງໃຫຍ່ ປະທານສອນສ້າງໄວ້ ໃລກາຮູ້ທ້ອເຖິງ ຊອບແລ້ວ!

* ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ພວມຄົກຄັ້ນ ເພາະເປັນຊ່ວງອາລະຍາຮຸ່ນກັບການພັດທະນາເສດຖະກິດ ດຽງເງິນຕາພ້ອມ ຫລາຍທ່ານມີຄໍາເຫັນໃຫ້ ໄປລວງດຽວທິດທາງໃຫຍ່ ເຮັດແນວໃດປະຊາຊົນລາວຊິໄດ້ ມີສຸກພ້ອມພັດທະນາ ນັ້ນແລ້ວ!

* ຫ້າມກາງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ພວມດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແຂວງຊຽງຂວາງແດນໜາວ ພວມກ້າວເຂົ້າສູ່ບັນຍາກາດງາມພະທາກໍາກິລາແຫ່ງຊາດ ຄັ້ງທີ IX ຊຽງຂວາງເພາມພວມລິເລັ້ມກຽມໄຂຂຶ້ນເປັນທາງການ ຫລາຍທ່ານກະກຽມໃຈ ທຽວຊົມຢາມຢ້ຽມ ຂໍໃຫ້ກຽມອາພອນຜ້າ ຜົນໜາໄວ້ບັງຫົ່ມ ຍາມເມັອລົມພັດຢູ່ງິເຍັນລ້ອຍເຂົ້າຮອດໃຈ ພຸ້ນໃດ!

ຊອບຍັ້ມ # ແອ່ນຕູ້ງ

ເລື່ອງ: ມົດງ່າມວິເສດ

ເຫດເກີດທີ່ສອນສັດແຫ່ງໜຶ່ງ: ເມື່ອມົດບໍ່ພໍໃຈທີ່ຮ້າງທຽວມາຢຽບຮັງຂອງພວກຄົນ ລິ້ງພ້ອມກັນຫຸ້ມກັດໂຕຮ້າງ, ຮ້າງກະດຽມຄັງເລີຍສັບຮົບ ພົບໆ ມົດພາກັນຄັກຄະ ຍິ່ງເຫລືອແຕ່ມົດພຽງໂຕດຽວຈິບຢູ່ຄໍຮ້າງ ພວກເພື່ອນໆຂອງມົດທີ່ຫລຽວເຫັນໝູ່ໂຕໜຶ່ງຈິບຢູ່ເຄິງຄໍຮ້າງ ເລີຍພາກັນຮ້ອງໃສ່ວ່າ: ເອົາເລີຍ! ເອົາເລີຍ! ບັບຄໍ່າມັນຕາຍໂລດ!!!



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຂະຍອມ

ຢ່າຜ່ານຄອງເມືອງ
ຢ່າເຄື່ອງຜູ້ເຮົາ
ຢ່າເວົ້າຄວາມຕາຍ



ສາລາກະວີ

ລຸງໃນດອງໃຈ

ໂດຍ: ອານິງເດດ ສິງດາລັກ

* ຄໍາລຸງສອນສັ່ງໄວ້ ຍັງຈີ່ຈໍາດີ
ມີເຄີຍໄລລາລືມ ຈາກໃຈດວງນີ້
ຊິວຊີວິຂໍຮຽນຮູ້ ຄຸນຄວາມດີຂອງທ່ານ
ປະທານໄກສອນ ຜູ້ນໍາຄົນເກັ່ງກ້າ ສົມຊື່ນຊື່ສຽງ ແທ່ໃດ!

* ໃຜກໍຍໍຍົກຍ້ອງ ຊົມຊື່ນຜົນງານ
ທ່ານໄດ້ສຸມສະຕິປັນຍາ ເທື່ອແຮງໂຮມສ້າງ
ວາງທິດທາງນໍາພາສູ່ ຕີສັດຕູໜີຝ່າຍ
ຕ້ານການທໍາລາຍໂຫດຮ້າຍ ຂອງສັດຕູປວງບໍາ ມາເຂັ້ນຂ້າໝູ່ປະຊາ

* ຄຸນສົມບັດລຸງພຽບພ້ອມ ສູງສິ່ງວິຊາສິນ
ມີຈິດໃຈຖະໜອມແຜງ ແຜ່ນດິນລາວນີ້
ຫລາຍສິບປີຫາທາງແກ້ ມີຜົນແປເປັນຕ່າງ
ຢ່າງດຽວຄືຊາດເຊື້ອ ຊາວລາວພິງຜີ່ນ້ອງ ໄກພິ່ນຈາກເຜດມານ ນັ້ນແລ້ວ!

* ແມ່ນຊົວດັບສິ້ນ ເສຍເລືອດກາຍຕົນ
ລຸງອິດທິນຍອມຕາຍ ເພື່ອດິນແດນດ້າວ
ເພື່ອປະຊາຊົນລາວໄດ້ ສະບາຍກາຍໃຈຊື່ນ
ອຸປະສັກໜີ່ນຮ້ອຍ ລຸງບໍ່ຖອຍຖອດທໍ້ ເກງຢ່ານແຕ່ຢ່າງໃດ

* ອີກໜຶ່ງຄືກອບກູ້ ເອກະລາດຄືນມາ
ລຸງໄດ້ປຸກລະດົມປະຊາ ຮ່ວມໃຈກັນເຂົ້າ
ສ້າງຕັ້ງຜັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວຂຶ້ນ ເປັນເລົາປືນໃຫຍ່
ສຸມໃສ່ຍິ່ງກິນມ້າງ ຂ້າຝັນມານໝູ່ຮ້າຍ ຕາຍດີນຈາກຖິ່ນລາວ ຄັກເດ!

* ພະຄຸນລຸງຫລາຍເລີດລໍ້າ ສູງກວ່າພູເຂົາ
ເອົາສິ່ງໃດມາທຽມ ທຽບຄຽງບໍ່ມີໄດ້
ຄວາມດີຫລາຍເຫລືອລື່ນ ເກີນຄໍາບັນຍາຍກ່າວ
ລຸກຫລານລາວຂໍຈິດຈໍາຈີ່ໄວ້ ພະໄມ້ນີ້ບໍ່ອາດລືມ ທ່ານເອີຍ!



ເລືອກພາສາ

CHOOSING A LANGUAGE

ໂດຍ: ປາວກະບື

By: BAOKBU

ລູກຊາຍອອກປາກຖາມຜູ້ເປັນພໍ່ວ່າ: "ຝ່ຽງ... ເທວະທຸດ ທີ່ຮັກສາປະຕູສະຫວັນຂັ້ນ ປາກພາສາອັງກິດ ຫລື ພາສາຝຣັ່ງ?"

A boy asked his father: "Father, does Saint Peter who guards the Heaven gate speak English or French?"

ອີຣານ ຄົ້ນພົບແຫລ່ງນໍ້າມັນສໍາຮອງແຫ່ງໃໝ່

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ໃນວັນທີ 6 ທັນວາ 2022 ທ່ານ ເມດີ ຟາຄິວ ຜູ້ອໍານວຍການການຊຸດສໍາຫລວດຂອງບໍລິສັດນໍ້າມັນແຫ່ງຊາດອີຣານ (NIOC) ໄດ້ເປີດເຜີຍການຄົ້ນພົບແຫລ່ງນໍ້າມັນແຫ່ງໃໝ່ໃນພາກຕາເວັນຕົກສຽງໃຕ້ຂອງປະເທດ.

ໃຕ້ຂອງປະເທດ ເຊິ່ງມີປະລິມານແກັສສໍາຮອງຕາມການຄາດຄະເນຢູ່ 8,5 ແສນລ້ານແມັດກ້ອນ. ທ່ານ ເມດີ ຟາຄິວ ກ່າວວ່າ: "ຖືເປັນຄັ້ງທໍາອິດທີ່ອີຣານ ໄດ້ຜະລິດເຮືອບິນນໍ້າມັນສໍາລັບການວັດແທກຄ່າຄວາມເຂັ້ມຂຸ້ນຂອງສະໜາມແມ່ເຫລັກທາງອາກາດ ເພື່ອໃຊ້ລະບຸແຫລ່ງໄຮໂດຣກາກບອນ ໃນຄວາມເລິກໃຕ້ດິນສູງເຖິງ 7.000 ແມັດ"

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ ເຮືອບິນນໍ້າມັນກ່າວ ຈະມີການສໍາຫລວດພື້ນທີ່ປະມານໜຶ່ງໃນສິບຂອງພື້ນທີ່ທັງໝົດຂອງອີຣານ ເພື່ອເກັບຮວບຮວມຂໍ້ມູນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ອີຣານມີແຫລ່ງນໍ້າມັນສໍາຮອງຂະໜາດໃຫຍ່ອັນດັບ 4 ຂອງໂລກ ຮອງຈາກເວເນຊູເອລາ, ຊາອຸດີອາຣະເບຍ ແລະ ການາດາ ໂດຍໜຶ່ງໃນແຫລ່ງແກັສທີ່ຜິສຸດແລ້ວຂະໜາດໃຫຍ່ທີ່ສຸດມີແກັສຢູ່ເກືອບ 34 ພັນຕື້ແມັດກ້ອນ.

ແຫລ່ງຂໍ້ມູນ: CNN

ຄາດໝາຍ...

ຄົ້ນຄວ້ານໍາໃຊ້ທຸກເຄື່ອງມື ແລະ ມາດຕະການຕາມຄວາມສາມາດ ເພື່ອຮັກສາສະຖຽນລະພາບການເງິນ-ເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ຫລຸດຜ່ອນຜົນກະທົບຕໍ່ການດໍາລົງຊີວິດຂອງປະຊາຊົນ ທັງເປັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາທີ່ສະໜອງໄດ້ຮັບຮອງ ດັ່ງນີ້:
- ນະໂຍບາຍເງິນຕາ: ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາແບບປະສົມປະສານ ໃນທິດທາງທີ່ຮັດກຸມຫລາຍຂຶ້ນ ເພື່ອຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານເງິນຕາ-ດ້ານລາຄາ ແລະ ປະກອບສ່ວນຊ່ວຍຊຸກຍູ້ການຜື້ນຕົວ-ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພື້ນຖານເສດຖະກິດ ດ້ວຍການ:
- ບັບເພີ່ມອັດຕາດອກເບ້ຍພື້ນຖານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ສະກຸນເງິນກີບ ໄລຍະສັ້ນບໍ່ເກີນ 7 ວັນ ສອງຄັ້ງ ຈາກ 3% ຕໍ່ປີ ເປັນ 3,1% ຕໍ່ປີ ໃນເດືອນພຶດສະພາ ແລະ ເປັນ 6,5% ຕໍ່ປີ ໃນເດືອນຕຸລາ;
- ບັບເພີ່ມອັດຕາສ່ວນເງິນແຮຜາກບັງຄັບ ຈາກ 3% ເປັນ 5% ສໍາລັບສະກຸນເງິນກີບ ໃນເດືອນພຶດສະພາ;
- ອອກຈໍາໜ່າຍພັນທະບັດທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄລຍະສັ້ນອາຍຸ 6 ເດືອນ, ອັດຕາດອກເບ້ຍ 20% ຕໍ່ປີ, ໃນວົງເງິນ 5.000 ຕື້ກີບ ໃຫ້ແກ່ມວນຊົນ ຍົກເວັ້ນທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນທີ່ຮັບເງິນຝາກ ນັບແຕ່ວັນທີ 15/6/2022 ເຖິງ 15/11/2022 ສາມາດຈໍາໜ່າຍໄດ້ 4.614 ຕື້ກີບ ກວມເອົາ 92,28%;
- ປະກອບສ່ວນໃນການແກ້

ໄຂສະພາບຄ່ອງດ້ານງົບປະມານ ພາຍໃຕ້ຂອບກົດໝາຍດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການປະມຸນພັນທະບັດຄັ້ງເງິນຢູ່ທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເພື່ອຈໍາໜ່າຍໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ກອງທຶນຕ່າງໆ ໄດ້ທັງໝົດ 778,8 ຕື້ກີບ;
- ໄດ້ສະໜອງແຫລ່ງທຶນໃຫ້ແກ່ກອງທຶນສິ່ງເສີມວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ຂະໜາດກາງ (SMEs) ຈໍານວນ 100 ຕື້ກີບ ເພື່ອປ່ອຍກູ້ໃຫ້ SMEs;
- ໄດ້ປະກອບສ່ວນສະໜອງແຫລ່ງທຶນສະໜອງທຶນໃຫ້ແກ່ກອງທຶນພັດທະນາໄຊສົມບູນ ຈໍານວນ 50 ຕື້ກີບຕໍ່ປີ; ພ້ອມກັນນີ້, ກໍໄດ້ສືບຕໍ່ປະກອບສ່ວນສິ່ງເສີມວຽກງານແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ ແລະ ວຽກງານສາມສ້າງ ຜ່ານການປ່ອຍສິນເຊື້ອຂອງທະນາຄານນະໂຍບາຍ; ເຊິ່ງໃນໄລຍະ 9 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ໄດ້ປ່ອຍສິນເຊື້ອ 221,67 ຕື້ກີບ; ປະກອບສ່ວນແກ້ໄຂຂັບຫາແຫລ່ງທຶນຕິດພັນກັບການບັບປຸງໂຄງສ້າງທະນາຄານທຸລະກິດລັດ;
- ໄດ້ສືບຕໍ່ປະກອບສ່ວນແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ກະຕຸ້ນການຜື້ນຕົວຂອງເສດຖະກິດ ດ້ວຍການ: ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນດ້ານສິນເຊື້ອ ຄື: ເລື່ອນການຊໍາລະໜີ້, ບັບຫລຸດອັດຕາດອກເບ້ຍ ແລະ ຄ່າທໍານຽມ, ສະໜອງເງິນກູ້ບໍ່ວ່ງໃໝ່ ແລະ ບັບໂຄງສ້າງໜີ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ, ຮອດທ້າຍເດືອນກັນຍາ, ທະນາຄານທຸລະກິດໄດ້ປະຕິບັດນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນດ້ານສິນເຊື້ອທັງໝົດ ໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າ 4.833 ລາຍລວມມູນຄ່າ 15.996,68 ຕື້ກີບ (13,3% ຂອງຍອດເຫລືອສິນເຊື້ອທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນ

ການເງິນທີ່ບໍ່ແມ່ນທະນາຄານ), ນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນດ້ານສິນເຊື້ອທັງໝົດໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າ 2,508 ລາຍ ລວມມູນຄ່າ 8,93 ຕື້ກີບ ແລະ ສືບຕໍ່ຕິດຕາມຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການສິນເຊື້ອເພື່ອຊຸກຍູ້ການຜະລິດ ແລະ ແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ສະເພາະໄລຍະ 9 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ໄດ້ມີການຖອນນໍາໃຊ້ຈໍານວນ 21,74 ຕື້ກີບ ແລະ ຮອດທ້າຍເດືອນກັນຍາ 2022 ມີຍອດເຫລືອ 1.670,6 ຕື້ກີບ, ໃນນີ້ ສິນເຊື້ອໃຫ້ຂະແໜງກະສິກໍາ ກວມເອົາ 51,62% ແລະ ຂະແໜງອຸດສາຫະກໍາ-ປຸງແຕ່ງ ກວມເອົາປະມານ 27,24% ຂອງຍອດສິນເຊື້ອທີ່ໄດ້ອະນຸມັດທັງໝົດ ສ່ວນທີ່ເຫລືອແມ່ນສິນເຊື້ອໃຫ້ຂະແໜງບໍລິການ, ການຄ້າ ແລະ ຂະແໜງຫັດຖະກໍາ.
ນະໂຍບາຍອັດຕາແລກປ່ຽນ: ໄດ້ສືບຕໍ່ປະຕິບັດນະໂຍບາຍອັດຕາແລກປ່ຽນຕາມກົນໄກຕະຫລາດທີ່ມີການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດ ໂດຍການກໍານົດອັດຕາແລກປ່ຽນອ້າງອີງປະຈໍາວັນຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນໃນການກໍານົດອັດຕາແລກປ່ຽນຂອງຕົນ ຕາມຂອບທີ່ລະບຸບາງການກໍານົດໄວ້ ແນໃສ່ໃຫ້ອັດຕາແລກປ່ຽນເໜັງຕີງສອດຄ່ອງກັບດຸນຍະພາບທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ເງິນຕາ, ໃນນີ້, ໄດ້ບັບປຸງລະບຽບກ່ຽວກັບການກໍານົດອັດຕາແລກປ່ຽນ ໂດຍໄດ້ບັບປຸງການກໍານົດອັດຕາແລກປ່ຽນ ໃນຕົ້ນເດືອນຕຸລາຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນ ໃນການກໍານົດອັດຕາແລກປ່ຽນປະຈໍາວັນຂອງຕົນຈາກເດີມທີ່ຢູ່ໃນລະດັບບໍ່ເກີນ

ເປຣູ ໄດ້ຜູ້ນໍາຍິງຄົນທໍາອິດ



ມີການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ທ່ານ ນາງ ດີນາ ໂບລິວເຕ ຮອງປະທານາທິບໍດີເປຣູ ເຂົ້າຮັບຕໍາແໜ່ງຜູ້ນໍາປະເທດຄົນໃໝ່ ຫລັງທ່ານ ເປໂດຣ ກັສຕີໂຍ ປະທານາທິບໍດີເປຣູ ພະຍາຍາມຈະຍຸບສະພາຈົນເກີດວິກິດການທາງການເມືອງ ເຊິ່ງເປັນການກະທໍາທີ່ສານລັດຖະທໍາມະນູນລະບຸວ່າເປັນການກໍ່ລັດຖະປະຫານ.

ໄດ້ເຂົ້າພິທີສາບານຕົນເປັນປະທານາທິບໍດີຄົນໃໝ່ພາຍໃນລັດຖະສະພາຢູ່ນະຄອນຫລວງລີມາໃນວັນທີ 7 ທັນວາຜ່ານມາ ເຊິ່ງຖືເປັນຜູ້ຍິງຄົນທໍາອິດທີ່ໄດ້ຂຶ້ນເປັນຜູ້ນໍາປະເທດເປຣູ ແລະ ເປັນປະທານາທິບໍດີຄົນທີ 6 ໃນຮອບການທາງການເມືອງ ເຊິ່ງເປັນການກະທໍາທີ່ສານລັດຖະທໍາມະນູນລະບຸວ່າເປັນການກໍ່ລັດຖະປະຫານ.

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ ໄດ້ຖືກເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫລວດຄວບຄຸມຕົວໄວ້. ຜູ້ນໍາປະເທດຄົນໃໝ່ຂຶ້ນສູ່ຕໍາແໜ່ງທໍາມາການສະຖານະການການເມືອງທີ່ຕົກຢູ່ໃນຄວາມເຄັ່ງຕຶງ ແລະ ວຸ້ນວາຍ, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ທ່ານນາງ ດີນາ ໂບລິວເຕ ກ່າວໃນການສາບານຕົນວ່າ: ທ່ານເຂົ້າຮັບຕໍາແໜ່ງປະທານາທິບໍດີດ້ວຍຄວາມເນັ້ນໜັກຮູ້ໃນໜ້າທີ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນເອງ ແລະ ໄດ້ກຽມຈັດຕັ້ງລັດຖະບານແຫ່ງຊາດທີ່ມີຄວາມເປັນອັນໜຶ່ງອັນດຽວກັນ ທັງໃຫ້ສັນຍາວ່າຈະຕໍ່ສູ້ກັບການທຸລະລິດອັນໜ້າລະອາຍເຊິ່ງກັດກິນທໍາລາຍປະເທດ. ສໍາລັບການລົງມະຕິຖອດຖອນທ່ານ ເປໂດຣ ກັສຕີໂຍ ນັ້ນ, ສະມາຊິກສະພານິຕິບັນຍັດລົງມະຕິເຫັນດີດ້ວຍຄະແນນ 101 ສຽງ, ຄັດຄ້ານ 6 ສຽງ ແລະ ບໍ່ອອກສຽງ 10 ສຽງ. ແຫລ່ງຂໍ້ມູນ: CNN

+1,5% ເປັນ +3% ສໍາລັບຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນ ແລະ 14,5% ສໍາລັບທະນາຄານທຸລະກິດທຽບກັບອັດຕາອ້າງອີງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.

ໄດ້ຮັບການປະກາດໃຊ້ຈາກປະທານປະເທດໃນວັນທີ 19 ສິງຫາ 2022 ຜ່ານມານີ້, ຊຸ່ນຊ້ຽວສ້າງ ແລະ ບັບປຸງນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຈໍານວນ 25 ສະບັບ ໃຫ້ສໍາເລັດພາຍໃນຕົ້ນປີ 2023, ໃນນີ້, ສະເພາະໃນປີ 2022 ແມ່ນກໍາລັງເລັ່ງສຸມໃສ່ສ້າງ ແລະ ບັບປຸງນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບການຄຸ້ມຄອງທຸລະກິດແລກປ່ຽນເງິນຕາ, ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຕິດພັນກັບການຄໍາລະຫວ່າງປະເທດ, ການລົງທຶນໂດຍກົງຈາກຕ່າງປະເທດ, ການຊໍາລະຂໍ້ມູນແດນ, ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃນເຂດເສດຖະກິດພິເສດປະມານ 10 ສະບັບ;

ຫລາຍ, ປະເພດ C ປະຕິບັດລະບຽບໄດ້ໜ້ອຍຫລາຍ ຫລື ບໍ່ໄດ້; ໄດ້ຖອນໜັງສືອະນຸຍາດດໍາເນີນທຸລະກິດແລກປ່ຽນເງິນຕາຂອງຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນສອງຮ້ອຍກວ່າຮ້ານ ແລະ ແຈ້ງໃຫ້ສັງຄົມຊາຍ;

ພ້ອມກັນນີ້, ໃນສະພາບທີ່ລາຄານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟຢູ່ໃນສາກົນໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນສູງ ແລະ ຄວາມສາມາດໃນການສະໜອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດມີຈໍາກັດ ແລະ ບໍ່ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການໃນການຊໍາລະກັບຕ່າງປະເທດ, ພາຍໃຕ້ການເຫັນດີຈາກລັດຖະບານທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ສົມທົບກັບກະຊວງການເງິນ ຄົ້ນຄວ້າຈັດສັນແຫລ່ງທຶນ ເພື່ອດັດສິມເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃຫ້ແກ່ການນໍາເຂົ້ານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟ; ເຊິ່ງໃນໄລຍະ 9 ເດືອນຕົ້ນປີ 2022 ລະບົບທະນາຄານໄດ້ສະໜອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ສໍາລັບການນໍາເຂົ້ານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟປະມານ 598,84 ລ້ານໂດລາທຽບເທົ່າ (ໃນນີ້, ມີແຫລ່ງເງິນຈາກງົບປະມານແຫ່ງລັດ ຈໍານວນ 47 ລ້ານໂດລາ; ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈໍານວນ 156,72 ລ້ານໂດລາ ແລະ ທະນາຄານທຸລະກິດ ຈໍານວນ 395,11ລ້ານໂດລາ), ກວມເອົາສະເລ່ຍປະມານ 70,09% ຂອງມູນຄ່າການນໍາເຂົ້າເຊິ່ງໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນເກືອບເທົ່າຕົວເມື່ອທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາ.

ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ: ເພື່ອປະກອບສ່ວນສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຖານະເງິນຕາຕ່າງປະເທດຂອງຊາດ ແລະ ປະກອບສ່ວນໃນການຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານເງິນຕາ ຕົ້ນຕໍໄດ້: 1. ສໍາເລັດການບັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແລະ ໄດ້ຖືກຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນເດືອນກໍລະກົດ 2022 ແລະ

ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຈໍານວນ 25 ສະບັບ ໃຫ້ສໍາເລັດພາຍໃນຕົ້ນປີ 2023, ໃນນີ້, ສະເພາະໃນປີ 2022 ແມ່ນກໍາລັງເລັ່ງສຸມໃສ່ສ້າງ ແລະ ບັບປຸງນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບການຄຸ້ມຄອງທຸລະກິດແລກປ່ຽນເງິນຕາ, ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຕິດພັນກັບການຄໍາລະຫວ່າງປະເທດ, ການລົງທຶນໂດຍກົງຈາກຕ່າງປະເທດ, ການຊໍາລະຂໍ້ມູນແດນ, ການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃນເຂດເສດຖະກິດພິເສດປະມານ 10 ສະບັບ;

2. ບັບປຸງການຄຸ້ມຄອງທຸລະກິດແລກປ່ຽນເງິນຕາໃຫ້ມີຄວາມເຂັ້ມງວດ ດ້ວຍການກວດກາ ແລະ ປະຕິບັດມາດຕະການຕໍ່ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນ ແລະ ຫົວໜ່ວຍແລກປ່ຽນເງິນຕາແບບຜິດກົດໝາຍ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງຄື: - ຈໍາກັດການເຄື່ອນໄຫວຂອງຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນໂດຍໄດ້ອອກຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການບໍລິການແລກປ່ຽນເງິນຕາຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນ ເລກທີ 449/ທຫລ, ລົງວັນທີ 14 ມິຖຸນາ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ກໍານົດໃຫ້ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນສາມາດຊື້-ຂາຍເງິນຕາໄດ້ກັບແຕ່ບຸກຄົນເທົ່ານັ້ນ ແລະ ທຸກທຸລະກໍາແລກປ່ຽນເງິນຕາແມ່ນຈໍາກັດຂອບເຂດບໍ່ເກີນ 15ລ້ານກີບ/ຄົນ/ວັນພ້ອມທັງບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ມີການຊື້-ຂາຍເງິນຕາກັບນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ;

3. ສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງສໍາເລັດການສ້າງກົນໄກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດເງື່ອນໄຂຊໍາລະຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ສໍາລັບການໂອນກໍາມະສິດນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ພາຫະນະເພື່ອປະກອບສ່ວນສ້າງເງື່ອນໄຂຫລຸດ

- ສົມທົບກັບກະຊວງການເງິນ ເພື່ອກວດກາຄືນການປະຕິບັດພັນທະອາກອນຂອງຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນໃນໄລຍະຜ່ານມາເປັນບ່ອນອີງໃນການດໍາເນີນມາດຕະການຕໍ່ຮ້ານທີ່ບໍ່ປະຕິບັດພັນທະ ຫລື ປະຕິບັດພັນທະບໍ່ສອດຄ່ອງກັບຕົວຈິງ; - ສົມທົບກັບເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫລວດ ເພື່ອຕິດຕາມ, ກວດກາ ການເຄື່ອນໄຫວທັງຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາທີ່ເປັນຕົວແທນ ແລະ ບັນດາບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ທີ່ສົງໄສວ່າໃຫ້ບໍລິການແລກປ່ຽນເງິນຕາ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ແລະ ໄດ້ປະຕິບັດມາດຕະການຈໍານວນໜຶ່ງຕໍ່ຜູ້ທີ່ກະທໍາຜິດ ລວມທັງສົ່ງສໍານວນຄະດີຕໍ່ໄອຍະການ 7 ກໍລະນີ;

4. ຈໍາກັດການເຄື່ອນໄຫວຂອງຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນໂດຍໄດ້ອອກຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການບໍລິການແລກປ່ຽນເງິນຕາຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນ ເລກທີ 449/ທຫລ, ລົງວັນທີ 14 ມິຖຸນາ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ກໍານົດໃຫ້ຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາຕົວແທນສາມາດຊື້-ຂາຍເງິນຕາໄດ້ກັບແຕ່ບຸກຄົນເທົ່ານັ້ນ ແລະ ທຸກທຸລະກໍາແລກປ່ຽນເງິນຕາແມ່ນຈໍາກັດຂອບເຂດບໍ່ເກີນ 15ລ້ານກີບ/ຄົນ/ວັນພ້ອມທັງບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ມີການຊື້-ຂາຍເງິນຕາກັບນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ;

5. ສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງສໍາເລັດການສ້າງກົນໄກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດເງື່ອນໄຂຊໍາລະຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ສໍາລັບການໂອນກໍາມະສິດນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ພາຫະນະເພື່ອປະກອບສ່ວນສ້າງເງື່ອນໄຂຫລຸດ

6. ສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງສໍາເລັດການສ້າງກົນໄກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດເງື່ອນໄຂຊໍາລະຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ສໍາລັບການໂອນກໍາມະສິດນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ພາຫະນະເພື່ອປະກອບສ່ວນສ້າງເງື່ອນໄຂຫລຸດ

7. ສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງສໍາເລັດການສ້າງກົນໄກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດເງື່ອນໄຂຊໍາລະຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ສໍາລັບການໂອນກໍາມະສິດນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ພາຫະນະເພື່ອປະກອບສ່ວນສ້າງເງື່ອນໄຂຫລຸດ

8. ສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງສໍາເລັດການສ້າງກົນໄກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດເງື່ອນໄຂຊໍາລະຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ສໍາລັບການໂອນກໍາມະສິດນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ພາຫະນະເພື່ອປະກອບສ່ວນສ້າງເງື່ອນໄຂຫລຸດ

Table with 5 columns: ຜູ້ຊີ້ນຳ, ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ, ຫົວໜ້າບັນນາທິການ, ກອງບັນນາທິການ, ອອກແບບຈັດໜ້າ. Content includes names like ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ, ທ່ານ ສິສຸພັນ ແສງສະຫວັນ, ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ, ທ່ານ ຄໍາວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ, ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ, ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງພະຈັນ, ທ່ານ ເປຄໍາ ລໍຄໍາສອນ, ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອໍາພັນ, ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ, ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ, ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ, ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...